
Milí spoluobčané, přijměte od nás poděkování za spolupráci v roce 2014, 
přání příjemného a klidného prožití svátků vánočních a do nového roku 
2015 hodně zdraví, štěstí a osobní spokojenosti.
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ÚVODNÍK
Výjimečně teplý a slunný podzim se neúprosně přelévá do mra-

zivé zimy. Někteří z nás ještě dokončují poslední podzimní práce 
a dosazují poslední stroužky česneku. Avšak všechny tyto činnosti 
ztiší přicházející doba adventní. Doba radostného očekávání, du-
chovní přípravy na Vánoce, doba rozjímání a dobročinnosti. Ale 
také v posledních letech doba hektická, plná nakupování vánoč-
ních dárků, pečení cukroví, úklidu a výzdoby našich domovů.

Je vždy dobrým zvykem na stránkách tohoto zpravodaje shrnout 
dění končícího se roku v naší obci. Vzhledem ke komunálním vol-
bám konaným 10. 10. - 11. 10. 2014 bylo k tomuto sdělení určeno 
číslo předchozí. Proto bych na tyto informace navázal shrnutím vý-
sledků voleb zastupitelů 2014. Volby v naší obci proběhly, dle mého 
názoru, velmi klidně a spořádaně a daly vzniknout patnáctičlenné-
mu zastupitelstvu, v jehož řadách se objevilo také pět nových čle-
nů. Rád bych využil tohoto prostoru k malému představení nových 
zastupitelů.

Petr Dula je ve věku 33 let nejmladším členem zastupitelstva. 
Pochází z obce Vnorovy. Středoškolské vzdělání absolvoval na Ob-
chodní akademii ve Veselí nad Moravou. Přichází z pracovní pozice 
vedoucího potravin provozovny umístěné v budově Varmužovy pe-
kárny. Je ženatý a má dvě děti. V Boršicích žije od roku 2010. Toto 
volební období bude vykonávat funkci místostarosty.

Iveta Rozumová, 37 let. Vystudovala Obchodní akademii v Uher-
ském Hradišti. Pracuje na pozici odborný referent klientského pra-
coviště Všeobecné zdravotní pojišťovny. Je vdaná a má jedno dítě. 
V Boršicích žije od roku 2002. Je členem Kontrolního výboru zastu-
pitelstva obce.

Ing. Tomáš Frýbort, 39 let. Vystudoval Stavební fakultu Vysokého 
učení technického v Brně. Pracuje jako soukromý podnikatel. Je 
ženatý a má pět dětí. Je předsedou Komise výstavby Rady obce 
Boršice.

Mgr. Alena Koníčková, 54 let. Vystudovala Přírodovědeckou fa-
kultu Masarykovy univerzity v Brně. Pracuje jako učitelka Střední 
školy průmyslové, hotelové a zdravotnické v Uherském Hradišti. Je 
vdaná a má 4 děti. V Boršicích žije od roku 2004.

Mgr. Libor Marčík, 45 let. Vystudoval Pedagogickou fakultu Ma-
sarykovy univerzity v Brně. Pracuje na pozici ředitele Střední školy 
gastronomie, hotelnictví a lesnictví ve Bzenci. Je ženatý a má jedno 
dítě. Je členem školské rady za zřizovatele ZŠ a MŠ, příspěvkové 
organizace.

Noví členové svými znalostmi a zkušenosti obohatí znovuzvole-
né členy zastupitelstva a doplní stávající funkční a spolupracující 
tým o nové pohledy na rozvoj naší obce. 

Rád bych poděkoval předchozím zastupitelům obce, členům 
obecní rady, členům výborů, komisí a ostatním složkám za jejich 
přínos ve směřování a rozvoji naší obce. 

Velký dík patří panu starostovi Ing. Romanu Jílkovi, bývalému 
panu radnímu Josefu Frantovi a ostatním obecním zaměstnancům 
za vysoké pracovní nasazení a zvládnutí všech rozpracovaných či 
dokončených projektů. Upřímné poděkování patří Komisi pro kul-
turu, sport a školství a všem dobrovolníkům za obětavou práci, díky 
které je kulturní a společenský život v naší obci tak bohatý. Ne-
smíme zapomenout také na činnost dobrovolných sdružení, spolků 
a na všechny občany, jež se zapojují do obecního života a nelitují 
času, který věnují pro blaho všech obyvatel.

Ke konci tohoto úvodníku si dovolím, jak zde bývá zvykem v tuto 
dobu, oslovit všechny uvědomělé občany s žádostí o pomoc s bo-
jem o průchodnost našich chodníků v blížící se zimní době. Obecní 
zaměstnanci budou dělat vše pro to, aby udrželi obecní komunika-
ce v přijatelném stavu, ale Vaše spolupráce je v této době nenahra-
ditelná. Za Vaši pomoc Vám děkuji.

Vážení občané, přijměte na závěr přání klidně prožité doby ad-
ventní, šťastných a veselých Vánoc. Vše nejlepší a pevné zdraví do 
nového roku 2015.

Petr Dula, místostarosta

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA OBCE BORŠICE

Ve dnech 10. 10. 2014 – 11. 10. 2014 proběhly volby do 
Zastupitelstva obce Boršice. Volební účast činila 56,6 % (vo-
lilo 1 037 z 1 832 voličů zapsaných v seznamu voličů). O pří-
zeň voličů se ucházelo 105 kandidátů na sedmi kandidátních 
listinách. V nově zvoleném zastupitelstvu získali po čtyřech 
mandátech: Ekologické sdružení Zahrada Moravy 24,92 %, 
KDU-ČSL 22,19 %, po dvou mandátech KSČM 13,33 %, TOP 
09 12,74 % a po jednom mandátu ODS 10,17 %, Pro Boršice 
8,66 % a ČSSD 7,99 %. Nováčky v zastupitelstvu obce jsou: 
Petr Dula, Iveta Rozumová, Ing. Tomáš Frýbort a Mgr. Libor 
Marčík. V den konání 1. zasedání Zastupitelstva obce Boršice 
byla doručena stávajícímu starostovi obce písemná rezignace 
Ing. Aloise Tománka, kterého nahradil první náhradník z kan-
didátní listiny TOP 09 Mgr. Marian Vařečka. Dne 4. 11. 2014 
obdržel starosta obce rezignaci od pana Josefa Franty, které-
ho nahradila první náhradnice z kandidátní listiny KSČM Mgr. 
Alena Koníčková. Na 1. zasedání Zastupitelstva obce Boršice 
byl zvolen Ing. Roman Jílek starostou obce a pan Petr Dula 
místostarostou. Členové Rady obce Boršice jsou: Ing. Roman 
Jílek, Petr Dula, Mgr. Petra Dostálová, Helena Veselá a Ing. Sta-
nislav Volčík.

Finanční výbor: předseda Ing. Stanislav Volčík, Ing. Miro-
slav Zemánek, Mgr. Hana Dudešková.

Kontrolní výbor: předseda Ing. František Kropáč, Ph.D., Ive-
ta Rozumová, Ing. Roman Krajíček.

Dále byly na 1. zasedání rady obce ustaveny tyto komise:

Komise společenská
Petr Dula, předseda

Mgr. Miloslava Ryšavá, místopředsedkyně
Petra Bubláková Petra Víchová

Marie Heliová Pavla Výstupová
Marie Tomášů Dagmar Cilečková
Jitka Třísková Marie Chmelová

Jitka Gottwaldová Jiřina Tomášů
Božena Vinklárková Renata Lanšperková

Komise pro kulturu, sport a školství
Helena Veselá, předsedkyně

Tomáš Martinák, místopředseda
Michal Výstup

Bc. Martina Martináková
Vladimír Dvořák

Komise sociální
Mgr. Petra Dostálová, předsedkyně

MUDr. Dagmar Kořistková, místopředsedkyně
Mgr. Pavla Zahrádková Pavla Výstupová

Ludmila Bačáková Ing. Zdeněk Buchtík
Ladislav Hamřík Marie Hlaváčková

Komise výstavby

Ing. Tomáš Frýbort, předseda
Petr Gottwald, místopředseda

Bc. Petr Výstup
Radek Janska

Jiří Tatařík
Bc. Stanislav Výstup

Žádáme občany, kteří mají zájem o práci v komisích Rady 
obce Boršice, aby kontaktovali předsedy jednotlivých komisí, 
členy zastupitelstva obce nebo svou žádost zaslali elektronicky 
na e-mail: ou@borsice.cz.  Petr Dula
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 Kandidátní listina Kandidát Navrhující

strana

Politická

příslušnost

Hlasy Pořadí

zvoleníčíslo název
poř.

číslo
příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

1 Ekolog. sdruž. Zahrada Moravy 1 Jílek Roman, Ing. 48 NK SZ 730 21,38 1

1 Ekolog. sdruž. Zahrada Moravy 2 Martinák Tomáš 34 NK BEZPP 317 9,28 2

1 Ekolog. sdruž. Zahrada Moravy 3 Dula Petr 33 NK BEZPP 285 8,34 3

1 Ekolog. sdruž. Zahrada Moravy 4 Rozumová Iveta 37 NK BEZPP 191 5,59 4

2 Křesť. demokr. unie-Čs. str .lid. 2 Volčík Stanislav, Ing. 54 KDU-ČSL BEZPP 391 12,86 1

2 Křesť. demokr. unie-Čs. str. lid. 4 Zach Cyril 43 KDU-ČSL BEZPP 345 11,34 2

2 Křesť. demokr. unie-Čs. str. lid. 3 Dostálová Petra, Mgr. 40 KDU-ČSL KDU-ČSL 311 10,23 3

2 Křesť. demokr. unie-Čs. str. lid. 5 Frýbort Tomáš, Ing. 39 KDU-ČSL BEZPP 286 9,40 4

3 Občanská demokratická strana 1 Gottwald Petr 42 ODS ODS 177 12,70 1

4 Komunistická str. Čech a Moravy 8 Koníček Vladimír, RNDr. 50 KSČM KSČM 260 14,23 1

4 Komunistická str. Čech a Moravy 7 Franta Josef 66 KSČM KSČM 236 12,92 2

5 Pro Boršice 5 Marčík Libor, Mgr. 45 NK BEZPP 178 15,00 1

6 TOP 09 1 Veselá Helena 52 TOP 09 TOP 09 389 22,27 1

6 TOP 09 2 Tománek Alois, Ing. 52 TOP 09 TOP 09 337 19,30 2

7 Česká str. sociálně demokrat. 1 Kropáč František, Ing. Ph.D. 59 ČSSD ČSSD 293 26,75 1

Kandidátní listina Hlasy Počet

číslo název abs. v % mandátů

1 Ekolog. sdruž. Zahrada Moravy 3 414 24,92 4

2 Křesť. demokr. unie - Čs. str. lid. 3 040 22,19 4

3 Občanská demokratická strana 1 393 10,17 1

4 Komunistická str. Čech a Moravy 1 826 13,33 2

5 Pro Boršice 1 186 8,66 1

6 TOP 09 1 746 12,74 2

7 Česká str. sociálně demokrat. 1 095 7,99 1

Chodník od zdravotního střediska k parku u pomníku 

padlých

Již v minulém roce se obci podařilo vybudovat obrubníky 
od zdravotního střediska po park u pomníku padlých II. svě-
tové války. Letos v říjnu proběhla oprava stávajícího chodníku 
podél silnice v „Herberku“ o celkové délce 125 m. Chodník 
byl od KD po park zrealizován. Část chodníku v délce 20 m od 
zdravotního střediska směrem nahoru nebyla realizována 
z důvodu nesouhlasného stanoviska spolumajitele dotčeného 
pozemku, na kterém je chodník umístěn. Po vyřešení vlastnic-
kých vztahů bude i tato část chodníku opravena.

-st-

Chodník ulice Kyjovská, II. etapa – Boršice

V prosinci 2013 naše obec požádala o finanční příspěvek 
ze Státního fondu dopravní infrastruktury na investiční akci 
„Chodník ulice Kyjovská, II. etapa – Boršice“. Záměrem in-
vestiční akce je vybudovat bezbariérový chodník o celkové 
délce 372 m při silnici II/422 v ulici Kyjovská, od ulice Bosna 
po obecní úřad. Součástí stavby budou také dva nové autobu-
sové zálivy, přechod pro chodce u obecního úřadu, dvě místa 
pro přecházení, napojení na místní komunikaci u OÚ a na ulici 
Bosnu. Obec Boršice obdržela na tuto investiční akci dota-
ci ve výši 85 % z uznatelných nákladů ze SFDI, a to ve výši 
3 127 000 Kč. Cena stavby po výběrovém řízení činí 4 099 537 
Kč. Výběrové řízení proběhlo dne 8. 8. 2014. Řízení se zúčast-
nilo 5 firem. Vítězem veřejného výběrového řízení se stala fir-

STAVEBNÍ ÚPRAVY V OBCI
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ma DIPS Zlín, spol. s r. o., která nabídla nejnižší cenu. Reali-
zace stavby byla z důvodu snahy obce vybudovat na protější 
straně chodníku – při potoku – nové silniční obruby zpožděna 
asi o 5 týdnů. Ke zpoždění došlo kvůli opravám v projekto-
vé dokumentaci na tyto nové silniční obruby. Nové obruby 
byly podmínkou Ředitelství silnic Zlínského kraje k tomu, aby 
byla provedena celoplošná oprava asfaltového povrchu čás-
ti vozovky od obecního úřadu po ulici Bosna. Tato pokládka 
nových obrubníků a oprava povrchu vozovky byla přesunuta 
na příští rok.

Pro Vaši informaci – obrubníky na protější straně (podél 
potoku) budou položeny tak, aby v budoucnu mohlo být vy-
budováno podélné parkoviště tvořené jedenácti parkovacími 
místy pro osobní vozidla nebo pro autobusy. Protože se obci 
podařilo odkoupit část budovy (bývalá trafika) autobusové 
zastávky u obecního úřadu, byla vyhlášena architektonická 
soutěž na úpravu této budovy. Studenti architektury Masary-
kovy univerzity v Brně zpracovávají studie na úpravu budovy 
autobusové zastávky. Na jaře příštího roku budou vyhlášeny 
výsledky a následně bude rozhodnuto, jak bude budova auto-
busové zastávky upravena.

Informace o dostavbě budovy MŠ Boršice

Již minulostí jsou dvě třídy jako odloučené pracoviště 
v dolní budově základní školy a dvě třídy v budově mateřské 
školky.

Za poslední dva roky se provedla stavební úprava – dostav-
ba 3. třídy včetně hygienického zařízení, jak pro 3. třídu, tak 
pro čtvrtou. Následně byla realizována výstavba samostatného 
„pavilonu“ – čtvrté třídy. Ta bude sloužit v případě potřeby při 
naplněnosti dětmi mateřské školce jako čtvrtá třída nebo jako 
samostatný pavilon – tzv. mateřské centrum pro matky s dětmi, 
které ještě z důvodu nízkého věku nemohou samostatně na-
vštěvovat MŠ. Výše uvedenými stavebními úpravami a dostav-
bou budovy MŠ jsme z maximální kapacity 81 dětí (bývalých 
dvou třídy MŠ ve škole a dvou tříd ve školce) navýšili kapacitu 
až na 100 dětí, které budou moci navštěvovat naši MŠ.
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V současné době obec Boršice zajišťuje provozem mateř-
ské školy v obci naplněnost tří tříd s počtem 80 dětí.

Uvolněním dvou tříd MŠ v prostorách dolní budovy školy 
obec zahájila přípravu na stěhování horní školy – vyššího stup-
ně – do jedné budovy, do dolní školy. Nyní nás bude čekat za-
jištění finančních prostředků na dostavbu budovy dolní školy 
z možných dotačních programů na roky 2015–2020. Přestě-
hování vyššího stupně z budovy horní školy do budovy dolní 
školy povede k efektivnější výuce na ZŠ a ke snížení finanční 
náročnosti současného provozu obou budov základní školy 
pro obecní rozpočet. -st-

Nová zeleň, dopravní hřiště a příjezdová komunikace 

v areálu MŠ

Do konce měsíce září bylo provedeno zahradnickou fir-
mou ozelenění zahrady mateřské školy včetně dodání herních 
prvků. Na tuto obecní investici byla čerpána dotace ze SFŽP. 
V současné době probíhají v zahradě MŠ stavební práce, a to 
oprava chodníků. Chodníky jsou položeny z několika barev 
dlažby tak, aby tvořily dětské dopravní hřiště. Celková plocha 
nových chodníků dosáhne 400 m2. Práce řešíme prostřednic-
tvím zaměstnanců z pracovního úřadu určených na veřejně 
prospěšné práce. Dále byla realizována stavební firmou nová 
příjezdová komunikace o ploše 460 m2 ke školce a za budovu 
školky. -st-
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Havarijní stav střechy na budově MŠ

Střecha celé staré budovy MŠ byla ve velmi kritickém sta-
vu. Bylo nutné rychlé řešení této situace. Na základě havarij-
ního stavu střechy bylo rozhodnuto, že se opraví po etapách. 
Pravá část střechy byla v takovém stavu, že střešní hydroizo-
lace i tepelná izolace byly natolik porušeny, že hrozilo prote-
čení dešťové vody až do prostor tříd a zázemí MŠ. Po oslovení 
čtyř firem byla na základě ceny a referencí vybrána firma Stře-
chy Zábojník. S odbornou firmou byl dohodnut postup prací. 
Oprava střechy spočívala nejprve v odstranění staré tepelné 
izolace – PUR pěny – s následným odstraněním všech sta-
rých nefunkčních komínů. Tyto práce si obec zajistila svými 
zaměstnanci. Následně nastoupila odborná firma a ta během 
tří dnů provedla zateplení střechy s montáží střešní fólie Fatra-
fol a veškerých střešních prvků. Zateplení se okamžitě proje-
vilo ve třídách umístěných pod opravenou střechou. Teplota 
v nich stoupla o 4 stupně Celsia! Konečná cena opravy stře-
chy nepřesáhla 350 000 Kč.

Je nutné pokračovat v opravě zbývajících dvou částí stře-
chy staré budovy MŠ. Zastupitelstvo obce rozhodlo opravu 
provést ve dvou etapách. Tato investiční akce bude realizová-
na v příštím roce ze zdrojů obce. -st-

Obecní zeleň „Revitalizace biocentra Pod Budíky” – lesík 

v Chrástce

Obnovu lesíka v Chrástce provádí firma Lesy Horňácko, 
s. r. o., z Kuželova dle harmonogramu prací a v těchto dnech 
bude fyzicky ukončena. Celkově byl vyřezán podrost náleto-
vých a nepůvodních dřevin. Vznikly oplocenky o celkové dél-
ce 600 m a 200 ks individuálních ochran vysázených stromů. 
Převážná část nově vysázených listnatých stromů v počtu 
1 171 jsou buky, duby, javory a jasany. Keře zde vysázeny 
nebyly. Následná péče bude trvat 2 roky. V prostoru jsou 2 
vstupní branky a celkem 4 přelezy. -st-
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Obecní polní cesta od vodárny ke smutečce

Povrchová úprava části polní cesty na pozemcích ve vlast-
nictví obce je již realizována, a to od smuteční síně směrem 
k vodárně. Celkem se jedná asi o délku 200 m. Na zbývající 
části cesty bylo provedeno zhutnění povrchu těžkým vibrač-
ním válcem. Tato část cesty bude upravena v příštím roce, a to 
jen na pozemcích občanů, kteří s takovou úpravou souhlasili.

Dále se obci podařilo koupit další pozemek pod stávají-
cí polní cestou v trati „Trávníky“ za smuteční síní od našeho 
občana pana Klabačky. Odkupem zmiňovaného pozemku ze 
strany obce dojde k získání dalších 55 m polní cesty od smu-
teční síně směrem do Radovan.

-st-

Revitalizace zeleně v obci Boršice

V rámci výsadby této zeleně byly provedeny zahradnické 
práce na dvanácti místech v obci, které provedla firma GREEN 
PROJECT, s. r. o.

Firma měla s realizací projektu, konkrétně s výsadbou ze-
leně, problémy. A to s termíny výsadby a způsobem výsadby. 
Po její výsadbě obec vlastními pracovníky v době suchého ob-
dobí prováděla zálivku vysazené zeleně a následně provedla 
i první odplevelení záhonů a údržbu zeleně. Protože nová ze-
leň byla vysázena v době sucha, které provázelo měsíc květen 
a červen, i přes úsilí obce došlo k uschnutí řady vysázených 
rostlin (asi 1700 ks a 25 stromů). Uschlé rostliny byly v měsíci 
září dosazeny a projekt byl ukončen. Práce, které provedla 
obec, byly v plné výši dodavatelskou firmou uhrazeny (cel-
kem 65 tisíc). Zahradnická firma by měla ještě vysadit v obci 
25 stromů za ty, které uschly.

Státní fond životního prostředí ČR schválil návrh smlouvy 
č. 11094436 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního 
prostředí ČR v rámci operačního programu Životní prostře-
dí, Prioritní osa 6 – Zlepšování stavu přírody a krajiny, oblast 
podpory 6.5 – Podpora regenerace urbanizované krajiny, na 
akci „Revitalizace zeleně v obci Boršice“ s dotací ve výši cel-
kem 1 391 711,20 Kč. Následně zastupitelstvo obce smlouvu 
schválilo a mohl být odeslán požadavek na fond o proplacení 
dotace. -st- 

Úprava krajinné zeleně podél silnice k přehradě

V současné době firma Lesy Horňácko, s. r. o., z Kuželova 
provádí úpravu zeleně podél místní komunikace k přehradě 
na pozemcích obce Boršice. Vyřezal se podrost nepůvodních 
a náletových dřevin s následným zpracováním na biomasu. 
Došlo k ošetření všech stromů podél silnice a k odstranění su-
chých stromů a stromů ve špatném zdravotním stavu. Dojde 
k výsadbě 39 ks nových stromů a 96 keřů. Dále k založení 
trávníku o celkové ploše 0,7 ha. Výsadba bude ukončena v le-
tošním roce. Následná péče bude v trvání jednoho roku.

-st-
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Obnova krajinné zeleně v bažantnici Boršice – nový obecní 

les a jeho údržba

Právě byla ukončena dvouletá následná údržba nového 
obecního lesa v areálu bažantnice. Zahradníci realizační fir-
my po dva roky v oplocenkách sekli trávu, udržovali stromy, 
v případě jejich uschnutí je dosazovali, v období sucha za-
lévali apod. Začátkem měsíce prosince podsadili 26 nových 
stromů, zkontrolovali úvazky stromů ke kůlům a také prohlédli 
oplocenku, zda není poškozená.

V místě výsadby byly původně voliéry a oplocenky k od-
chovu bažantů. Ty byly za přispění Mysliveckého sdružení 
Boršice a jednotky Sboru dobrovolných hasičů Boršice od-
straněny. Následně se plochu podařilo vyčistit a včas připravit 
pro výsadbu.

Samotná výsadba proběhla od září do listopadu roku 2012 
a údržba zeleně v rámci projektu byla realizována další dva 
roky a je zahrnuta v ceně projektu. V současné době je obec 
vlastníkem všech pozemků, na kterých byl zmiňovaný projekt 
realizován.

Výsadbou „nového lesa“ v areálu bažantnice se podařilo 
zabránit neřízenému růstu náletových dřevin v prostorách roz-
padajících se voliér bažantnice. Údržba vysazené zeleně další 
dva roky je dobrým předpokladem k tomu, že vysázený les 
se řádně ujme a bude sloužit svému účelu pro další generace 
obyvatel naší obce.

V polovině roku 2012 byla SFŽP schválena dotace na 
výsadbu obecní zeleně v areálu bažantnice ve výši 90 %, tj. 
1 587 857 Kč. Zbylých 10 % bylo hrazeno z obecních pro-
středků, tj. 176 429 Kč. -st-

Příprava projektové dokumentace pro podání žádosti – 

sportoviště u ZŠ

Do konce letošního roku bude možno požádat o dotaci z fi-
nančních zdrojů MŠMT na investiční akce obcí a občanských 
sdružení. V rámci této dotační výzvy bychom mohli získat pro 
naši obec finanční prostředky ve výši až 90 % na výstavbu 
venkovního sportoviště u dolní budovy ZŠ Boršice. Jedná se 
o umělé hřiště o rozměrech 40 x 20 m pro 8 druhů sportů s vý-
běhovými zónami. Vedle hrací plochy bude umístěna běžecká 
dráha, doskočiště pro skok daleký a do výšky, lezecká stěna 
a přístřešek pro sportovce s příručním skladem. Hřiště bude 
osvětleno.

Zastupitelstvo obce přípravu projektu a podání žádosti 
o dotaci na MŠMT k akci „Sportoviště ZŠ“ schválilo. Následně 
byla vybrána projekční kancelář, která projekt připraví k podá-
ní žádosti o dotaci. -st-
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Výsledek podpory dotace z MŠMT na dostavbu budovy ZŠ 

Boršice

Koncem srpna byla podána žádost na dotaci ze zdrojů 
MŠMT na dostavbu budovy ZŠ Boršice. Obec žádala o 90% 
příspěvek na dostavbu ZŠ Boršice. Nedostatek finančních 
prostředků na tak velkou akci byl hlavním důvodem, proč se 
přesun výuky žáků II. stupně (umístěni v č.p. 190, horní škola) 
do budovy I. stupně (č.p. 540, dolní škola) doposud neusku-
tečnil.

V současné době má škola v dolní budově k dispozici 
5 kmenových učeben. Nové řešení budovy dolní školy – její 
dostavba umožní vznik 11 kmenových učeben, budou zde 
3 učebny odborných předmětů, 2 oddělení školní družiny 
a školního klubu, 3 odborné kabinety, sborovna, ředitelna 
a kabinet pro zástupce ředitele, jídelna a kuchyň.

Předpokládané náklady stavby byly stanoveny na základě 
aktuální ceny za obestavěný prostor stavby. Činí cca 40 mil. 
a náklady na projekty všech stupňů a provoz investora cca 2,75 
mil. Kč. Celkové náklady by tedy mohly činit 42 750 000 Kč.

Náš projekt týkající se rozvoje výukových kapacit ZŠ Bor-
šice nebyl pro rok 2014 vybrán a zatím nebude podpořen. 
Pro rok 2014 bylo vybráno v celé ČR pouze 10 projektů!!! Ty 
budou financovány z MŠMT. Nicméně dle sdělení úředníků 
MŠMT náš projekt bude mít stále možnost získat finanční pod-
poru z tohoto programu v následujících letech. Program bude 
probíhat minimálně dalších 6 let, případně z programu IROP 
(do letošního roku ROP). -st-

Poděkování Obecního úřadu Boršice

Vážení občané!
Dovoluji si touto cestou poděkovat všem ro-
dičům a prarodičům hodové chasy a všem 

krojovaným, kteří se prezentovali na letošních 
hodech. Především děkuji rodičům stárků, kteří 
se nezalekli pro ně náročných příprav na hody 

a své nejmilejší vystrojili do překrásných boršic-
kých krojů. Dále děkuji všem, kteří se podíleli 

na přípravách a průběhu hodů, 
a také sponzorům za jejich materiální 

a finanční podporu.
Ing. Roman Jílek, starosta obce

Přípojky k rodinným domům Pod starými horami

Přípojky vodovodu, kanalizace a plynovodu k novostav-
bám rodinných domů ve směru na Nedakonice (Pod starými 
horami) se bohužel přesouvají z tohoto roku do roku příštího. 
Důvodem tohoto zpoždění bylo přerušení zahájeného správní-
ho řízení výstavby kanalizace a vodovodu u odboru životního 
prostředí Městského úřadu Uherské Hradiště. Toto řízení bylo 
zahájeno 6. listopadu 2014 podáním žádosti obce Boršice. 
V rámci řízení však bylo zjištěno, že žádost nebyla doložena 
všemi potřebnými doklady nutnými k posouzení všech sku-
tečností. Nový místostarosta Petr Dula v této fázi projekt pře-
vzal a doručil chybějící potřebné dokumenty. Díky tomu bylo 
ze strany odboru životního prostředí dne 27. listopadu 2014 
přikročeno k pokračování v řízení povolení stavby. Avšak kvůli 
přerušení tohoto řízení je třeba znovu vyčkat zákonných lhůt, 
kdy mohou dotčení účastníci předkládat své námitky. Jedná 
se o lhůtu 10 dnů od zahájeného pokračování v řízení a lhůtu 

15 dnů od ukončení řízení, které začínají běžet až po doru-
čení oznámení všem účastníkům řízení. To znamená, že při 
započtení dnů potřebných k doručení všech písemností a je-
jich převzetí účastníky řízení se jedná o schválení na počátku 
měsíce ledna roku 2015. Plynovod je momentálně schvalován 
společností RWE. Věřím, že po doplnění všech potřebných 
podkladů a jejich schválení bude již konečně projekt fyzicky 
realizován a všechny mladé rodiny budou moci svých nových 
domovů užívat tak, jak jsme v dnešní době zvyklí.

Petr Dula

Snad nekončící problémy s novým obecním rozhlasem…

Přes veškerou snahu dodavatelské – montážní firmy se do-
posud nepodařilo řádně zprovoznit místní rozhlas. Dle připo-
mínek občanů bylo ke stávajícím novým hlásičům o celkovém 
počtu 30 ks nainstalováno dalších 7 ks hlásičů. Na základě 
nových požadavků Vás občanů – posluchačů bude síť no-
vých hlásičů posílena ještě o další místa tam, kde není rozhlas 
opravdu ještě slyšet. Minulý týden ve čtvrtek, při generální 
zkoušce, byl nový rozhlas „restartován“ a začal fungovat dle 
našich představ. Bohužel při hlášení v dalších dnech došlo 
opět k výpadku hlasitosti některých hlásičů. Žádáme spoluob-
čany o trpělivost a v případě nefunkčnosti některých z hlásičů 
o podání informace na obecní úřad. Předem děkujeme za Vaši 
trpělivost.                          

-st-
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Provozní doba obecního a stavebního 
úřadu přes vánoční svátky
p ondělí 22. 12. 7.00 – 17.00 hod.
úterý 23. 12. 7.00 – 12.00 hod.
středa 24. 12. státní svátek
čtvrtek 25. 12. státní svátek
pátek 26. 12. státní svátek
pondělí 29. 12. 7.00 – 17.00 hod.
úterý 30. 12. 7.00 – 12.00 hod.
středa 31. 12. zavřeno
čtvrtek 1. 1. státní svátek
pátek 2. 1. zavřeno

ÚKLID SNĚHU
Jako každoročně, i letos upozorňuje 

obecní úřad občany, aby neznemožňovali 
úklid sněhu z obecních komunikací špatným 
parkováním svých motorových vozidel, pří-
padně jinými překážkami.

Řidič traktoru nebude prohrnovat komu-
nikace ani kolem automobilů, kde je zdánlivě 
dostatek prostoru, protože nelze odhadnout 
chování traktoru na zasněžené vozovce, kte-
ré by mohlo vést k následnému poškození 
zaparkovaného automobilu nebo cizího ma-
jetku.
Dále obecní úřad prosí občany, aby byli nápo-
mocni při úklidu sněhu.

Děkujeme za pochopení a pomoc.

Na konci listopadu tohoto roku byla odborníky specializované firmy 
provedena konzervace jednoho ze dvou památných stromů u sv. Jána. 
Jedná se o lípu malolistou (Tilia cordata) při okraji účelové komunikace 
vedle sochy sv. Jana Nepomuckého z roku 1733 na rozhraní katastru 
obcí Boršice a Stříbrnice. Obvody kmenů těchto stromů jsou 390 a 232 
cm. Tato lípa vysazená asi před 150 lety byla nyní citlivě stabilizována 
ořezem napadených částí větví a celkovou úpravou koruny stromu tak, 
aby oba stromy byly nadále ozdobou celého okolí sv. Jána. Realizace 
proběhla za dozoru pracovníků odboru životního prostředí Městského 
úřadu Uherské Hradiště.

Petr Dula

Úprava koruny památné lípy u sv. Jána
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 • Revitalizace zeleně v obci Boršice

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128 /2000 Sb., zákona 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění poz-
dějších předpisů, projednalo a schválilo 
návrh smlouvy č. 11094436 o poskytnutí 
podpory ze Státního fondu životního pro-
středí ČR v rámci operačního programu 
Životní prostředí, Prioritní osa 6 – Zlep-
šování stavu přírody a krajiny, oblast 
podpory 6.5 – Podpora regenerace ur-
banizované krajiny, na akci „Revitalizace 
zeleně v obci Boršice“. Dále projednalo 
a schválilo přijetí dotace ze státního roz-
počtu 92 780,75 Kč a z rozpočtu Ev-
ropské unie ve výši 1 298 930,50 Kč. 
Celkem tedy 1 391 711,20 Kč. Zastupi-
telstvo obce Boršice zmocňuje starostu 
obce k podpisu této smlouvy.

 • Obecní zeleň „Revitalizace biocen-
tra Pod Budíky” 

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128 /2000 Sb., zákona 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění poz-
dějších předpisů, projednalo a schválilo 
návrh smlouvy č. 14227236 o poskytnutí 
podpory ze Státního fondu životního pro-
středí ČR v rámci operačního programu 
Životní prostředí, Prioritní osa 6 – Zlepšo-
vání stavu přírody a krajiny, oblast pod-
pory 6.3 – Obnova krajinných struktur, na 
„Revitalizaci biocentra Pod Budíky“. Dále 
projednalo a schválilo přijetí dotace ze 
státního rozpočtu 93 508,20 Kč a z roz-
počtu Evropské unie ve výši 1 776 655,80 
Kč. Celkem tedy 1 870 164,00 Kč. Zastu-
pitelstvo obce Boršice zmocňuje staros-
tu obce k podpisu této smlouvy.

 • Obecní zeleň „Úprava krajinné ze-
leně podél silnice k přehradě“

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128 /2000 Sb., zákona 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění poz-
dějších předpisů, projednalo a schválilo 
návrh smlouvy č. 14177816 o poskytnutí 
podpory ze Státního fondu životního pro-
středí ČR v rámci operačního programu 
Životní prostředí, Prioritní osa 6 – Zlepšo-
vání stavu přírody a krajiny, oblast pod-
pory 6.3 – Obnova krajinných struktur, na 
akci „Úprava krajinné zeleně podél silni-
ce k přehradě – Boršice. Dále projednalo 
a schválilo přijetí dotace ze státního roz-
počtu 49 952,82 Kč a z rozpočtu Evrop-
ské unie ve výši 849 198,03 Kč. Celkem 
tedy 899 150,85 Kč. Zastupitelstvo obce 
Boršice zmocňuje starostu obce k pod-
pisu této smlouvy.

 • Zavedení separace a svoz odpadů 
v obci Boršice

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128/2000 Sb., zákona 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění poz-
dějších předpisů, projednalo a schválilo 
návrh smlouvy č. 14184534 o poskytnutí 
podpory ze Státního fondu životního pro-
středí ČR v rámci operačního programu 
Životní prostředí, Prioritní osa 4 – Zkvalit-
nění nakládání s odpady a odstraňování 
starých ekologických zátěží (FS), oblast 
podpory 4.1 – Zkvalitnění nakládání 
s odpady, na „Zavedení separace a svo-
zu odpadů v obci Boršice“. Dále projed-
nalo a schválilo přijetí dotace ze státního 
rozpočtu 253 609,00 Kč a z rozpočtu 
Evropské unie ve výši 4 311 369,15 Kč. 
Celkem tedy 4 564 978,15 Kč. Zastupi-
telstvo obce Boršice zmocňuje starostu 
obce k podpisu této smlouvy.

 • Havarijní stav střechy na budově 
MŠ

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128/2000 Sb., zákona 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění poz-
dějších předpisů, schvaluje opravu zbý-
vajících dvou částí střechy MŠ Boršice 
a pověřuje starostu a místostarostu tuto 
opravu zajistit.

 • Schválení darů příspěvkové orga-
nizaci ZŠ a MŠ Boršice

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128 /2000 Sb., zákona 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění pozděj-
ších předpisů, schvaluje přijetí finančního 
daru od Sdružení rodičů v částce 44 596 
Kč pro organizaci ZŠ a MŠ Boršice.

 • Schválení účelové neinvestiční do-
tace z rozpočtu Zlínského kraje na 
pořádání akce „Letecký den v Bor-
šicích“ číslo D/1785/2014/KH

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128 /2000 Sb., záko-
na o obcích /obecní zřízení/, ve znění 
pozdějších předpisů, schvaluje přijetí 
účelové neinvestiční dotace z rozpočtu 
Zlínského kraje v částce 15 000 Kč a po-
věřuje starostu obce ing. Romana Jílka 
k podpisu smlouvy číslo D/1785/2014/
KH mezi Zlínským krajem a obcí Boršice.

 • Smlouva o poskytnutí účelové ne-
investiční dotace z rozpočtu Zlín-
ského kraje

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128 /2000 Sb., záko-
na o obcích /obecní zřízení/, ve znění 
pozdějších předpisů, schvaluje přijetí 
účelové neinvestiční dotace z rozpočtu 
Zlínského kraje v částce 6 500 Kč a po-

věřuje starostu obce ing. Romana Jílka 
k podpisu smlouvy číslo D/1682/2014/
KH mezi Zlínským krajem a obcí Boršice.

 • Věcné břemeno „Boršice, úpr. DS, 
Tománek“ – Ing. Tománek

Zastupitelstvo obce na základě usta-
novení § 85, a) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění poz-
dějších předpisů, schválilo zřízení věc-
ného břemene pod názvem „Boršice, 
úpr. DS, Tománek“ na pozemcích parc. 
č. 752 a 1176/4  v k. ú. Boršice u Buch-
lovic spočívající v právu umožňujícím 
využití zatížených nemovitostí pro účely 
zřízení a provozování zařízení distribuč-
ní soustavy spočívající v umístění kabe-
lu NN na části zatížených nemovitostí. 
Průběh a rozsah věcného břemene je 
vymezen v geometrickém plánu č. 1122-
465a/2014 zhotoveném firmou HD Geo, 
s. r. o. Věcné břemeno se zřizuje za jed-
norázovou úplatu 1 000 Kč + DPH.

 • Příprava projektové dokumentace 
pro podání žádosti – sportoviště u ZŠ 

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
a) a b) zákona č. 128 /2000 Sb., zákona 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění poz-
dějších předpisů, bere na vědomí mož-
nost zajistit finanční prostředky mimo 
rozpočet obce na akci „Sportoviště u ZŠ“ 
a pověřuje starostu obce Boršice k pří-
pravě projektu. Dále Zastupitelstvo obce 
Boršice schválilo podání žádosti o dotaci 
na MŠMT k akci „Sportoviště ZŠ“.

 • Projednání záměru zřízení Technic-
kých služeb obce Boršice 

Zastupitelstvo obce Boršice na zá-
kladě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno 
d) a e) zákona č. 128 /2000 Sb. zákona 
o obcích /obecní zřízení/, ve znění poz-
dějších předpisů, souhlasí se záměrem 
zřízení či založení samostatné organi-
zace Technické služby Boršice a pově-
řuje starostu a místostarostu obce Bor-
šice zpracováním věcného a časového 
harmonogramu založení organizace 
Technických služeb obce Boršice ve 
spolupráci s Finančním výborem Zastu-
pitelstva obce Boršice.

 • Veřejnoprávní smlouva v oblasti 
sociálněprávní ochrany dětí

Zastupitelstvo obce Boršice na zákla-
dě ustanovení § 84 odst. 2 písmeno p) 
zákona č. 128 /2000 Sb. zákona o ob-
cích /obecní zřízení/, ve znění pozdějších 
předpisů, projednalo a schválilo uzavření 
dodatku veřejnoprávní smlouvy v oblasti 
sociálněprávní ochrany dětí s městem 
Uherské Hradiště. Zastupitelstvo obce 
Boršice zmocňuje starostu obce k pod-
pisu dodatku této veřejnoprávní smlouvy 
v částce 7 000 Kč ročně.

USNESENÍ z 2. zasedání Zastupitelstva obce Boršice, konaného v pondělí 

dne 24. 11. 2014 od 18:00 hodin v sále Kulturního domu Boršice
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Zastupitelstvo obce Boršice se na svém 21. veřejném zasedání dne 5. 9. 
2014 usneslo vydat na základě § 18 odst. 1 a 3 zákona č. 455/1991 Sb., 
o živnostenském podnikání (živnostenský zákon), ve znění pozdějších 
předpisů, a v souladu s ustanovením § 11 odst. 1 § 84 odst. 3 a § 102 
odst. 4 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění poz-
dějších předpisů, toto nařízení:

 Článek 1
Úvodní ustanovení

1) Účelem tohoto nařízení obce je stanovit podmínky, za kterých lze 
uskutečňovat nabídku, prodej zboží a poskytovat služby mimo 
provozovnu určenou k tomuto účelu kolaudačním rozhodnutím 
podle zvláštního zákona1 na území obce Boršice.

2) Nařízení obce, kterým se vydává tržní řád, je závazné pro celé úze-
mí obce bez ohledu na charakter prostranství a vlastnictví k němu.

Článek 2

Místa pro nabídku, prodej zboží a poskytování služeb
Na území obce je možno mimo provozovnu k tomuto účelu určenou 
kolaudačním rozhodnutím podle zvláštního zákona1 nabízet a pro-
dávat zboží a poskytovat služby na vymezených tržních místech, a to 
na p. č. 4830/5 (před prodejnou Jednoty) a p. č. 4830/1 (před OÚ) 
v katastrálním území Boršice u Buchlovic., která jsou veřejným pro-
stranstvím a jsou přesně specifikována v příloze č. 1 k tomuto nařízení 
(a ve vyhlášce o místních poplatcích).

Článek 3

Stanovení kapacity a přiměřené vybavenosti tržního místa
a) Kapacita tržního místa je stanovena na tři prodejní místa.
b) Maximální velikost tržního místa je 15 m2.
c) Tržní místo musí být vybaveno tak, aby byl zajištěn jeho řádný 

a nerušený provoz, mezi prodejními místy musí být vytvořen 
prostor pro pohyb zákazníků a zásobování a zajištěna požární 
ochrana v souladu se zvláštními předpisy.

Článek 4

Doba prodeje zboží a poskytování služeb

Tržní místo je provozováno po celý rok a doba prodeje zboží a poskyto-
vání služeb na tržním místě je stanovena od 8.00 do 18.00 hodin.

Článek 5

Pravidla pro udržování čistoty a bezpečnosti tržního místa

Provozovatelé, prodejci zboží a poskytovatelé služeb na tržním místě jsou 
povinni:

a) k nabídce zboží, jeho prodeji a poskytování služeb užívat jen 
místa k tomu určená,

b) udržovat prodejní místo v čistotě a po skončení doby prodeje je 
zanechat čisté a uklizené,

c) dbát na to, aby provozem nedocházelo k narušování veřejného 
pořádku,

d) při prodeji živočišných produktů a zvířat a při poskytování slu-
žeb, při nichž je nakládáno s živými zvířaty, jsou prodejci povin-
ni řídit se zvláštními právními předpisy upravujícími veterinár-
ní a hygienické podmínky a požadavky2.

1 Zákon č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění 
pozdějších předpisů.

2 Zákon č. 166/1999 Sb., o veterinární péči a o změně některých souvisejících zákonů (veterinární 
zákon), ve znění pozdějších předpisů

TRŽNÍ ŘÁD
Článek 6

Pravidla k zajištění řádného provozu tržního místa

Provozovatel tržního místa je povinen:
a) přidělit konkrétní prodejní místo prodejcům zboží a poskytova-

telům služeb,
b) dohlédnout na čistotu a pořádek v průběhu prodeje a po skonče-

ní prodeje,
c) zveřejnit tržní řád a provozní dobu,
d) vést řádnou evidenci prodejců zboží a poskytovatelů služeb, 

včetně údaje o druhu jimi prodávaného zboží či poskytované 
služby.

Článek 7

Druhy prodeje zboží a poskytování služeb, na které se toto 
nařízení nevztahuje

Toto nařízení se nevztahuje na ohlášené veřejné sbírky3, prodej zboží 
a poskytování služeb mimo provozovnu při slavnostech, sportovních, 
kulturních nebo jiných podobných akcích, na prodej různého druhu 
zboží v pojízdné prodejně a na očkování domácích zvířat, která jsou 
předem ohlášena Obecnímu úřadu Boršice.

Článek 8

Zakázané druhy prodeje zboží a poskytovaných služeb

1) Na celém území obce Boršice je zakázán tzv. podomní a pochůzko-
vý prodej a nabídka služeb.

2) Podomním prodejem a nabídkou služeb se pro účely tohoto na-
řízení rozumí takový prodej a nabídka zboží a služeb, při němž je 
potenciální uživatel zboží nebo služeb vyhledáván bez předchozí 
objednávky, mimo provozovnu prodejce a poskytovatele služeb, 
z okruhu osob mimo veřejně přístupná místa, zejména obcháze-
ním jednotlivých domů, bytů, jakož i objektů sloužících k rekreaci.

3) Pochůzkovým prodejem a nabídkou služeb se pro účely tohoto 
nařízení rozumí prodej a nabídka zboží a služeb, při němž je bez 
předchozí objednávky kontaktován potenciální uživatel zboží 
či služeb na veřejném prostranství, mimo provozovnu prodejce 
a poskytovatele služeb, bez umístění prodejního zařízení (stán-
ku)4, s použitím přenosného nebo neseného zařízení (konstruk-
ce, závěsného pultu, ze zavazadel, tašek apod.) nebo přímo 
z ruky, bez ohledu na to, zda se prodejce či poskytovatel služeb 
pohybuje nebo se zdržuje na místě.

Článek 9
Kontrola a sankce

1) Kontrolu dodržování tohoto nařízení jsou oprávněni provádět za-
městnanci obce Boršice, členové Zastupitelstva obce Boršice a čle-
nové kontrolního výboru Zastupitelstva obce Boršice. Tímto není 
dotčeno provádění kontroly orgány státního dozoru podle zvlášt-
ních právních předpisů5.

2) Porušení tohoto nařízení se postihuje podle zvláštních právních 
přepisů6.

Článek 10
Závěrečná ustanovení

1) Práva a povinnosti prodejců zboží, poskytovatelů služeb a provo-
zovatelů stanovená zvláštními předpisy nejsou tímto dotčena,

2) Nařízení obce nabývá účinnosti patnáctým dnem následujícím po dni 
jeho vyhlášení.

3 Zákon č. 117/2001 Sb., o veřejných sbírkách a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších před-
pisů

4 § 132 zákona č. 353/2003 Sb., o spotřebních daních.
5 Například zákon č. 455/1991 Sb., o živnostenském podnikání (živnostenský zákon), zákon 

č. 64/1986 Sb., o České obchodní inspekci, zákon č. 634/1992 Sb., o ochraně spotřebitele, zákon 
č. 166/1999 Sb., o veterinární péči a o změně některých souvisejících zákonů (veterinární zákon), 
atd.

6 Například zákon č. 200/1990 Sb., o přestupcích, zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) 
atd.
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VOLBY DO SENÁTU
Volby do Senátu Parlamentu České republiky 2014 

se konaly ve dnech 10. a 11. října spolu s volbami do za-
stupitelstev obcí. Jako obvykle se volila třetina Senátu, 
došlo tedy k obměně 27 z 81 mandátů. Ve většině obvo-
dů proběhlo také druhé kolo voleb, a to 17. a 18. října.

V senátním obvodu č. 81 - Uherské Hradiště byl zvolen 
Ivo Valenta.

Výsledky hlasování v naší obci:

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

1. kolo 1 832 928 50,66 916 870

2. kolo 1 833 369 20,13 368 367

Sociální komise aktuálně
Světová zdravotnická organizace (WHO) vyhlásila 18. listo-

pad Evropským antibiotickým dnem.

Osvětová kampaň je zaměřena na zvyšování povědomí 
pacientů o správném užívání antibiotik v důsledku významně 
se zvyšující odolnosti bakterií (rezistence) vůči antibiotikům. 
Antibiotika jsou léky nesmírně cenné při léčbě mnoha různých 
infekcí způsobovaných bakteriemi.

Chřipku, nachlazení, většinu bolestí v krku způsobují viry, 
takže užívání antibiotik na tyto nemoci je zcela zbytečné a zvy-
šuje riziko vzniku rezistence.

Rezistentní bakterie se objevují a šíří velmi rychle, může 
se tedy stát, že antibiotika budou v době, kdy je lidé budou 
potřebovat, neúčinná.

V České republice je výdej antibiotik vázán na lékařský 
předpis. Pokud lékař antibiotika předepíše, je třeba užívat je 
přesně podle pokynů lékaře nebo lékárníka, léčbu dobrat až 
do konce, i když se stav významně zlepší. Přesto se najdou 
pacienti, kteří si „ordinují“ antibiotika sami ze zásob zbylých 
doma po předcházejícím onemocnění. To je velmi podstatným 

předpokladem ke vzniku rezistentních kmenů. Není správně 
určena diagnóza onemocnění, dávkování ani délka užívání. 

Mnoho pacientů také po celou dobu užívání antibiotik 
chodí do práce, s nedoléčeným onemocněním. Je to rizikové 
s ohledem na zdravotní komplikace způsobené nedokonče-
nou léčbou i možný vznik rezistence.

Pamatujte:
-  antibiotika nejsou vždy potřebná
-  jejich nadbytečné a nesprávné používání přispívá ke vzniku 

rezistence
-  rezistence na ATB zvyšuje nemocnost a počet zbytečných 

úmrtí
-  rezistence na ATB může společnost zavést zpět do dob 

před objevem antibiotik, kdy infekce dokázaly snadno zabí-
jet

Za sociální komisi přeji všem občanům krásné a pokojné 
vánoční svátky, v novém roce hodně štěstí, zdraví, mnoho 
osobních i pracovních úspěchů.

Mgr. Petra Dostálová

Kandidát
Volební
strana

Navrhující
strana

Politická
příslušnost

Počty hlasů % hlasů

číslo příjmení, jméno, tituly
1. 

kolo
2. 

kolo
1. kolo 2. kolo

1+ Botek Pavel, Ing. KDU-ČSL KDU-ČSL KDU-ČSL 158 213 18,16 58,03

2 Galuška Luděk, doc. PhDr. CSc. NK NK BEZPP 110 12,64

3 Pijáček Jan ODS ODS ODS 62 7,12

4 Hučík Václav NK NK BEZPP 0 0,00

5 Doupovcová Hana, Ing. ČSSD ČSSD ČSSD 64 7,35

6 Mařák Ivan, Ing. KSČM KSČM KSČM 78 8,96

7 Botek Zdeněk, doc. RNDr. ANO 2011 ANO 2011 BEZPP 97 11,14

8* Valenta Ivo SsČR SsČR BEZPP 278 154 31,95 41,96

9 Alagia Alessandro VIZE VIZE BEZPP 12 1,37

10 Mikula Stanislav, Ing. MDS+ZH ZH ZH 11 1,26
+) postupující kandidát
*) zvolený kandidát 
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III. BORŠICKÉ 
BURČÁKOVÉ 
SLAVNOSTI
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Kulturní akce 2015
 3. 1. Farní ples
 17. 1. Krojový ples
 18. 1. Dětský krojový ples
 24. 1. Zimní párty
  6. 2. Rodičovský ples
  8. 2. Dětský karneval
 14. 2. Fašank a obecní zabijačka
  2. 4. Poslední večeře
  3. 4. Živá křížová cesta
 5. 4. Velikonoční výstava vín
 30. 4. Oslavy osvobození obce
 2. 5. Slet čarodějnic  
 10. 5. Den matek
 23. 5. Boršická třicítka
  27. 6. Den SK
 18. 7. Letní noc
 4. 9. Svěcení aktovek
 19. 9. IV. Boršické burčákové slavnosti
 26. 9. Pohádková vinice
 9. 10. Průvod světlušek
 17.-18. 10  Císařské hody s právem
 13. 11. Svatomartinské chutnání vína
 14. 11. Sportovní ples
 21. 11. Kateřinská zábava
 5. 12. Vánoční jarmark
 23. 12. Rozsvícení vánočního stromu
 25. 12. Živý betlém
 27. 12. Svěcení vína
 28. 12. Vánoční koncert FS Pentla

Kalendář Boršice 2015

Kalendář vám ušetří čas při hledání důležitých kontaktů 
u nás v obci a usnadní orientaci v termínech svozu od-
padů.  Upozorňuje také na některé kulturní akce příštího 
roku, jejichž termíny jsou již známé. Naleznete zde řadu 
fotografi í boršických autorů ze života v obci.
Nový kalendář Boršice 2015 je k dostání v podatelně OÚ 
Boršice a v knihovně za 70 Kč.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA BORŠICE INFORMUJE
I. A

1. září se z nás stali školáci. Do 1. A chodí celkem 15 dětí. 
Osm holčiček a sedm chlapců. Už jsme si celkem zvykli na 
školní režim a povinnosti a skoro všem se nám ve škole líbí. 
Máme tu kamarády a o přestávkách si můžeme odpočinout 
a hrát si na koberci ve třídě.

Hned v září jsme se zapojili do výtvarné soutěže Zvířata oči-
ma dětí, kterou pořádal Kovosteel ve Starém Městě. Za naše 
výtvory nám poslali samolepky a nafukovací balonky. V říjnu 
jsme využili hezkého počasí a při prvouce jsme se vydali za 
zvířátky, která mají na farmě na Haldě.   V listopadu jsme si uži-
li mnoho akcí. Od 5. 11. do 7. 11. jsme měli v naší třídě projekt 
Podzim v přírodě. V lese jsme poznávali stromy a keře, sbírali 
voňavé přírodniny do skleniček. Ty jsme si při výtvarné výcho-
vě ozdobili a odnesli jsme si  v nich domů vůni lesa. 18. listo-
padu pro nás paní učitelka připravila Den s knihou. Měli jsme 
si donést svou nejoblíbenější knihu a ve škole jsme si o nich 
povídali. Z některých jsme si četli úryvky. Nejvíce se nám lí-
bila pohádka o Líné Terezce. Velkým překvapením pro nás 
bylo, když na závěr tohoto povídání nám paní učitelka předala 
krásné červené slabikáře. Také vyrábíme vánoční dekorace na 
vánoční jarmark. Protože jsme malí, podařilo se nám zapojit 
i šikovné rodiče. Ke konci měsíce jsme byli v Uherském Hradi-
šti na divadelním představení. Poslední listopadový školní den 
jsme si vyrobili adventní svícínek, abychom si ho mohli hned 
první adventní neděli zapálit.

Pro nás děti v nejkrásnějším měsíci v roce, prosinci, máme 
projekt Zvyky Vánoc, kde si povídáme o staročeských Váno-
cích a jejich zvycích. Zdobíme si třídu a stromeček. Vlastně 
celý měsíc je provázen vánoční atmosférou. Ukončen je vá-
noční besídkou ve třídě. A hurá na vánoční prázdniny!

Mgr. Jana Rejzková a žáci I. A třídy

I. B

První zářijový den byl ve tváři rodičů a dětí naplněn očeká-
váním i malými obavami, zda se nám společně podaří spřátelit 
se krůček po krůčku se školním prostředím. V letošním škol-
ním roce nastoupilo do 1. B 15 dětí. 

Od prvního školního dne jsme se seznamovali nejenom 
s prostředím školy, ale také s pravidly a řádem ve třídě, s no-
vým poznáním, které nás začalo potkávat během výuky.  

Ve spolupráci s rodiči jsme si přinesli krásně vyřezané 
dýně, které byly na výstavce před naší školou v rámci akce 
místní knihovny „Průvod světlušek“. 

Na vlastní kůži jsme si vyzkoušeli, jaké to je, když se sta-
neme matematickou královnou či králem. Koncem října jsme 
měli připraven krásný projekt „Ať žijí duchové“, který nás za-
světil do tajů nejenom amerického svátku Halloweenu, ale 
také českých Dušiček. Poslední listopadový týden proběhl 
v naší třídě projekt „Vítejte ve Slabikářově!“, který prověřil 
získané dosavadní znalosti. Největší odměnou nám ale bylo, 
když jsme každý obdrželi vlastní slabikář. 

Do konce letošního roku nás čeká příprava na vánoční 
svátky v podobě vytváření výrobků na vánoční jarmark. Neza-
pomeneme také na čertovskou školu, která bude plná kostý-
mů a čertovského veselého učení. Atmosféru letošních Vánoc 
si poslední týden před prázdninami vychutnáme při společné 
besídce s dětmi a ve Slováckém muzeu, kde nás čekají pra-
covní dílničky s lektory, kteří se zaměřují na práci s přírodni-
nami a na názorné zhotovování vánočních ozdob a dekorací. 
Přejeme Vám krásné svátky vánoční, plné štěstí, lásky a po-
rozumění.

Mgr. Petra Stýskalová a žáci I. B
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II. TŘÍDA

Do druhé třídy nás nastoupilo stejně jako loňský rok. Pla-
vecký výcvik jsme zahájili 9. září a i přes bázeň některých se 
nám daří dobře a ve vodě se všichni zdokonalujeme. V tomto 
měsíci jsme se zapojili do výtvarné soutěže pořádané firmou 
Kovosteel a nazvané Zvířata očima dětí.   

V říjnu se uskutečnily dva projekty, první, nazvaný Perníko-
vá chaloupka, byl jednodenní, druhý projekt Jablko pokaždé 
jinak trval týden. V tomto projektu jsme nejen zkoumali tvar, 
vůni, barvu a chuť jablek, ale i veršovali a četli o nich příběhy 
a pohádky. Také ve výchovách jsme se zaměřili na tuto temati-
ku, zpívali a cvičili s nimi, v matematice nám jablka posloužila 
jako názorná pomůcka pro sčítání a odčítání. Ve výtvarné vý-
chově jsme je otiskovali a na závěr jsme si ze zbylých upekli 
jablečný závin ke svačině.

V listopadu, ve výukovém programu Strom a jeho duše, 
jsme si doplnili a zopakovali znalosti o stromech, navštívili jsme 
divadelní představení, vyráběli ozdoby a dárečky na vánoční 
jarmark ve spolupráci s rodiči, kterým tímto moc děkujeme!

Začátek prosince, pro mnohé nejkrásnějšího měsíce  
v roce, byl spojen s projektem Mikuláš přichází. Poté nás čeká 
spousta tradičních akcí, dílničky ve Slováckém muzeu, jar-
mark v Uherském Hradišti, třídní besídka s nadílkou a Vánoce.

Přejeme Vám všem klidné a radostné vánoční svátky 
a hodně zdraví do roku 2015.

Mgr. Lenka Janíková a žáci II. třídy

III. TŘÍDA

Hodina prvouky

Minulý týden se nás pan učitel ptal, kterou hodinu máme 
nejraději. Tedy nevíme proč, ale po kratší debatě jsme se 
usnesli na tom, že to bude prvouka. Jůůůů, někdy je to fakt 
paráda! Dokonce si při práci můžeme i povídat. To víte, aby-
chom byli kreativní, jak říká pan učitel.

Tento týden jsme vyráběli teploměr z lahví od minerálek. 
Sice jsme tomu moc nevěřili, ale opravdu to funguje. Ze dvou 
lahví, jedné menší, druhé větší, trochy inkoustu a brčka jsme 
sestrojili teploměr přímo Celsiův. Při trochu zvýšené teplotě 
se nám v brčku každého teploměru začala zvedat obarvená 
voda. No paráda. Škoda jen, že jsou trošičku méně skladné, 
jinak bychom je nosili s sebou i v aktovce.

Bylo to moc fajn a moc se těšíme na další překvapení, kte-
ré budeme vyrábět.

Mgr. Vlastimil Kamrla a žáci třetí bé 
bez telefonního sluchátka :-)

IV. TŘÍDA

Na začátku čtvrté třídy jsme si mohli pomyslet: co se v té 
škole budeme ještě šest let učit? Vždyť všechno důležité už 
jsme se naučili – číst, psát, násobilku i vyjmenovaná slova. 
Ale už brzy jsme zjistili, že se máme co učit. Přibyly nám nové 
předměty – přírodověda a vlastivěda a v těch starých se také 
dozvídáme pořád nové věci. Celé první pololetí nás provází 
soutěž Putování Českou republikou, ve které získáváme od-
měny a ty potom vyměňujeme za jedničky. Ale nesedíme jen 
ve škole. Protože se ve vlastivědě učíme o svém bydlišti a jeho 
nejbližším okolí, vyrazili jsme do Uh. Hradiště na komentova-
nou prohlídku města. Tady v Boršicích jsme zase navštívili 
Muzeum plk. letectva Stanislava Mikuly v jeho rodném domě. 
Do školy za námi přišla paní Hulínová, která nám povídala 
o místních krojích. Za zmínku také stojí program ekologického 
centra Žabka, jenž nám hravou formou přiblížil přírodovědné 
učivo o lese a jeho obyvatelích.

Mgr. Dagmar Šnajdarová a žáci IV. třídy
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V. TŘÍDA

Letos už jsme páťáci a je nás čtrnáct – 9 chlapců a 5 dívek. 
Sotva jsme zahájili školní rok, už jsou za dveřmi Vánoce. Pilně 
se učíme ve škole, ale účastníme se také nejrůznějších akcí. 

O co se tedy v letošním školním roce snažíme? Sbíráme 
sovičky za aktivitu, které si vyměňujeme za jedničky. V mate-
matice máme soutěž „Matematický expert“ – po úspěšném 
splnění označených úkolů z učebnice získáváme žárovku. 
Kdo z nás nasbírá největší počet žárovek, stane se mate-
matickým expertem. V českém jazyce vystupuje každé ráno 
„zpravodaj“, který nám sdělí datum, svátek a nějakou zprá-
vu, abychom věděli, co se kde děje. Ve vlastivědě probíhá 
projekt „Cestujeme po Evropě“, ve kterém vytváříme referáty 
o různých zemích Evropy. Ten, kdo bude mít procestováno do 
pololetí nejvíce států, bude odměněn. Ve čtení plníme úkoly 
z čítanky v celoročním projektu „Objevujeme barevnou pla-
netu čtenářů“. Projekty a různé tematické hodiny se objevují 
i v dalších předmětech. V hudební výchově nás napadlo vy-
robit netradiční hudební nástroje a pak je předvést ostatním 
třídám 1. stupně. Všichni byli nadšení.

Do konce roku máme v plánu tyto akce: Vánoční dílničky 
v Uherském Hradišti a třídní vánoční besídku.

Mgr. Alena Rathúská a žáci V. třídy

VI. TŘÍDA

V letošním školním roce se naše malá třída rozrostla o jed-
noho spolužáka, takže nás je ve třídě celých devět žáků – čty-
ři holky a pět kluků. Ve škole jsme spíše tichošlápky, učitelé 
o nás moc nevědí. V listopadu připravujeme výrobky na letoš-
ní jarmark, o předchozích měsících si můžete přečíst v úryvku 
z naší kroniky.

Září

1. 9. 2014 – Po dvou měsících prázdnin jsme se opět všich-
ni sešli, ale o třídu výš, tedy jako šesťáci. Zahájení nového 
školního roku se konalo v kulturním domě v Boršicích, kde 
jako obvykle promluvili pan starosta a pan ředitel školy, kte-
ří nám popřáli v novém roce hodně úspěchů. Máme nového 
třídního učitele pana Radima Zapletala a doufáme, že na nás 
bude hodný.

2. 9. 2014 – Druhý den po zahájení jsme už šli na horní 
školu, kde nás čekala nová třída. Vybrali jsme si každý své 
místo a toho, s kým budeme sedět. Ještě  jsme se neučili, 
měli jsme třídní hodiny, četli jsme si školní řád a určovali třídní 
pomocníčky.       

Další dny už začaly učením. :-( V angličtině jsme dělali pro-
jekt – My holiday (nakreslili jsme obrázky a pak je anglicky 
přednesli). V přírodopise jsme měli přednášku o třídění od-
padu a recyklaci, která nás hodně zaujala, dozvěděli jsme se 

hodně věcí a hlavně jak se správně třídí odpad. Škola vyhlá-
sila soutěž ve sběru papíru, snažíme se nasbírat co nejvíce 
kilogramů starého papíru i kartonu. Jako každý rok jsme ve 
výtvarné výchově vyřezávali dýně na průvod světlušek. Na za-
čátku září byla první třídní schůzka (ohledně informací a škol-
ního řádu).

Říjen

2. října – Psali jsme velký test z angličtiny (Big revision), 
všichni měli nervy, ale dopadlo to líp, než jsme čekali. :-)

6. října – Účastnili jsme se turnaje Coca-Cola cup. Hráli 
jsme proti Buchlovicím na našem hřišti SK Boršice, ale bohu-
žel zápas skončil 4:0 pro Buchlovice.

27. - 29. – Konečně jsme měli prázdniny a k tomu byl státní 
svátek. Myslím, že si ho všichni užili.

P. S. Stále se konala soutěž ve sběru papíru, každou středu 
od 7 do 8 hodin a od 15 do 16 hodin.

Mgr. Radim Zapletal a žáci VI. třídy

VII. TŘÍDA

V naší třídě je 20 žáků – 10 holek a 10 kluků. Naše třídní 
učitelka se jmenuje Kateřina Zetíková. Tento školní rok je za-
tím plný zábavy, v hodinách i o přestávkách. V českém jazyce 
Roman vymyslel nový vzor ryba, podle kterého se skloňuje 
slovo rys. Skoro každý den kromě pátku máme 6 hodin. Baví 
nás nejen výtvarná výchova, pracovní výchova, angličtina, ale 
i čeština, němčina a matematika. Z naší třídy chodí 6 holek do 
ekotýmu. V naší třídě je neustále nepořádek a rachot. Jsme 
líní, ale tvořiví. Máme i 4 třídní šašky. V naší třídě nám blikají 
světla jako v pravé márnici. P. S. Pan školník se snaží je pořád 
opravovat.

Mgr. Kateřina Zetíková a žáci VII. třídy

VIII. TŘÍDA

Ve třídě máme 16 žáků, z toho 4 kluky a 12 holek. Už jsou 
to osmáci, a to znamená, že prožíváme vrchol bláznivé pu-
berty, což pociťuji nejen já, ale i moji kolegové. No ale ani my 
jsme nebyli jiní. 

Třída je moc fajn. Všichni se snaží nejen o co nejlepší vý-
sledky ve škole, ale také chtějí vyhrát soutěž ve sběru papíru 
a vypadá to tak, že se jim to i letos podaří. 

Tento školní rok do třídy přibyly dvě nové spolužačky, které 
jsou též velmi nadané a šikovné. Poprosila jsem je tedy, zda 
by mohly napsat pár řádků o tom, jak se u nás ve škole cítí. 
A tady jsou jejich názory.

„Ve škole se mi líbí. Oproti Nivnici tady mám méně kama-
rádů, ale vystačí mi to. Učitelé jsou někteří přísní, ale jinak se 
mi líbí a jsou v pohodě. Budova školy je pěkná, ale úprava by 
jí neškodila. Spolužáci, co si myslím, tak mě mezi sebe vzali 
dobře, ale někteří se asi bojí se mnou bavit. Nejvíc mě baví 
hrát si s bráškou a blbnout venku. Nejvíc se mi líbí z předmětů 
přírodopis a naopak se mi nelíbí německý jazyk.“ Kája Trtková
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„Tahle škola je nejlepší, ve které jsem byla. Byla jsem už na 
spoustě škol, ale tahle se mi zdá výjimečná. Žáci zde skvěle 
pracují, skupinově i sami (až na pár výjimek). Drží při sobě, ať 
se děje cokoliv. Jsou tady i skvělí učitelé, kteří podrží při kte-
rékoli situaci. Na žádné jiné škole jsem nebyla spokojenější.“ 

Míša Burešová
Ing. Ivana Přikrylová a žáci VIII. třídy

IX. TŘÍDA

Do deváté třídy jsme nastoupili v nezměněném počtu 11 
žáků. Tento rok pro nás bude velmi důležitý, už jsme deváťáci 
a musíme se rozhodnout, kam bychom chtěli po základní škole 
jít. Navštívíme spoustu středních škol, podíváme se, jak to tam 
chodí, a podle toho se rozhodneme, kam svou přihlášku podá-
me. Někteří už máme představu, zamíříme třeba na gymnázium, 
obchodní akademii, uměleckou školu nebo na nějaké učební 
obory. Dělali jsme SCIO testy a po zjištění, že na tom nejsme 
zrovna nejlépe, se budeme muset pořádně vrhnout na učení 
a důkladně vnímat naše učitele, kteří se pokoušejí naplnit naše 
hlavy něčím užitečným, abychom zvládli přijímací zkoušky.

Samozřejmě se těšíme, až v prosinci pojedeme na vánoční 
trhy. A také na Vánoce, protože prázdniny jsou prostě prázdniny. 

Kateřina Šoustková

Tento rok je nás celkem jedenáct, pět holek a šest klu-
ků. Naší povinností je se v deváté třídě rozhodnout, na jaké 
střední školy nebo učební obory půjdeme, a nás to také nemi-
ne. Většina se rozhoduje na učební obory a padly návrhy na 
elektrikáře, zámečníka. Ostatní chtějí jít na gymnázium nebo 
ekonomickou, pedagogickou, hotelovou nebo uměleckou 
školou. Ale jsou i tací, kteří se nemůžou rozhodnout.  Ale jestli 
se budeme chtít někam dostat, tak první musíme zvládnout 
přijímací zkoušky.  Kateřina Merčáková

Co o naší třídě říci? 

Asi jen to, že jsme andílci s rohama, učitelé nás mají moc 
rádi a myslíme, že jim budeme moc chybět. Minulý pátek jsme 
psali SCIO testy. No co se dá na to říct, jsme to my a s tím nic 
nenaděláte. Tento rok si vybíráme střední školy, připravujeme 
se na ně v seminářích českého jazyka a matematiky. Naší tříd-
ní učitelkou je Alena Vlčková, a i když ji někdy moc zlobíme, 
tak ji máme moc rádi. A přestože je nás ve třídě málo, tak kaž-
dý z nás „zlobí“ za dva (obzvlášť kluci). Ale přesto nám bude 
Základní škola Boršice moc chybět a i když se každý z naší tří-
dy vydá svou cestou, tak doufáme, že se budeme stále vídat.        

Alžběta Vávrová

V deváté třídě je celkem jedenáct žáků, pět holek a šest 
kluků. Tento školní rok je náš poslední, čeká nás důležité roz-
hodnutí, čemu se chceme v budoucnu věnovat, proto využívá-
me dny otevřených dveří různých středních škol. 

Každý rok se jezdí někam na jednodenní výlet. Minulý rok 
jsme jeli do Budapešti a opravdu se nám tam líbilo. Kam po-
jedeme tento rok, ještě nevíme, ale určitě to bude stát za to. 
Také už pilně cvičíme na Rodičovský ples, který se bude konat 
6. 2. 2015.

Nakonec bych chtěla říct, že moc děkujeme naší třídní paní 
učitelce Vlčkové, že to s námi ty čtyři roky vydržela.

Mgr. Alena Vlčková, Vladěna Durníková

PÁR SLOV ŘEDITELE ŠKOLY

Tak, a je to zase tady. Adventní čas je v plném proudu, 
a byť se zatím Martin na bílém koni neukázal, pohled do ka-
lendáře nám neúprosně říká, že je nám zase o rok víc. Dovolte 
mi tedy, abych trošku zbilancoval uplynulý rok. Musíme nutně 
říct, že byl úspěšný. Povedlo se nám dotáhnout rekonstrukci 
dolní školy, za což patří velký dík obci Boršice, naši žáci se 
účastnili různých soutěží nejen okrskové úrovně, ale úspěšně 
reprezentovali naši školu i na úrovni okresu. Nelze opomenout 
ani to, že všichni naši deváťáci se bez jakýchkoliv komplika-
cí dostali na ty střední školy, které si sami vybrali, což určitě 
svědčí nejen o jejich snaze a píli, ale i o výborné práci nejen 
našich pedagogických zaměstnanců, ale i těch, kteří se sta-
rají o to, aby prostředí školy bylo podnětné a příjemné. Obec 
podala ve spolupráci se školou žádost o dotaci, která by ko-
nečně umožnila splnit dlouholeté přání nás všech, totiž zka-
pacitnit budovu dolní školy tak, aby se tam mohla přestěhovat 
výuka ze školy horní. Všem by to určitě v mnohém ulehčilo 
situaci. Letos nám také nastoupilo 30 prvňáčků, na což jsme 
reagovali otevřením dvou prvních tříd, byť to nebylo nezbytně 
nutné, ze zákona může ve třídě 30 žáků být. Nicméně nechám 
na laskavé čtenářově fantazii, jak asi výuka v takto početné 
třídě probíhá… 

Podařilo se nám uvést do chodu nový informační systém 
OFFICE 365, díky kterému každý ze žáků i zaměstnanců školy 
získal přístup k nejmodernějšímu a nejrozšířenějšímu kance-
lářskému balíku nejen pro školní použití, ale i na doma. Po-
dotýkám, že zdarma po celou dobu školní docházky. Také se 
nám úspěšně podařilo navázat na loňskou práci Bc. Kateřiny 
Chmelové ve školce v kroužku angličtiny, a to tak, že jsme 
zařadili výuku tohoto cizího jazyka už od prvního ročníku.

Snažíme se o to, aby naše škola neztrácela kontakt s mo-
derními výukovými trendy. Usilujeme o zapojení se do pro-
jektů umožňujících využívat moderní techniku ve výuce. Rádi 
bychom umožnili žákům využívat jejich vlastní zařízení, jako 
jsou tablety či chytré telefony, ve výuce. Snažíme se také o to, 
aby těmito zařízeními mohla disponovat i škola a umožnila tak 
přístup k nim i těm, kteří je nevlastní.

V letošním školním roce bychom také rádi po několikale-
té pauze opět uspořádali akademii, takže si už v tuto chvíli 
dovolím pozvat všechny čtenáře těchto řádků někdy v červnu 
do kulturního domu na pěkný kulturní zážitek. V plném prou-
du jsou také přípravy na tradiční předtančení našich žáků na 
rodičovském plese. Je to tradice, která by určitě neměla za-
padnout. 

Co říci závěrem?

Snad už jen „Šťastné a veselé… hodně štěstí a přede-
vším zdraví nejen v novém roce, ale napořád…“

Mgr. Tomáš Kozák, ředitel školy

Sdružení rodičů při ZŠ a MŠ v Boršicích pořádá

RODIČOVSKÝ  PLES
6. února 2015

v 19:30 hodin, KD Boršice
vstupné 80,- Kč

V programu vystoupí žáci ZŠ s tradiční polonézou, 
ukázky společenských a latinskoamerických tanců

Hraje kapela VHS Nedakonice
Bohatá tombola a bufet

Předprodej od pondělí 26. ledna 2015 v podatelně OÚ
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Školská rada při ZŠ a MŠ Boršice
Po třech letech skončilo funkční období Školské rady při ZŠ 
a MŠ Boršice zřízené podle § 167 zákona 561/2004 Sb. Škol-
ská rada je šestičlenná, třetinu volí pedagogičtí pracovníci, tře-
tinu jmenuje zřizovatel a třetinu volí zákonní zástupci žáků. ŠR 
schvaluje výroční zprávu o činnosti školy, schvaluje školní řád, 
pravidla pro hodnocení výsledků žáků, vyjadřuje se k návrhům 
školních vzdělávacích programů, projednává návrh rozpočtu, 
vyjadřuje se k hospodaření školy, projednává inspekční zprávy, 
podává podněty a oznámení řediteli školy, zřizovateli a dalším 
orgánům státní správy. Školská rada zasedá nejméně dvakrát 
ročně.

Volby zákonných zástupců do ŠR se uskutečnily 10. 11. 
2014 na třídních schůzkách. Za rodiče byli do školské rady 
zvoleni tito zástupci: Mgr. Jitka Frýbortová, Bc. Martina Marti-
náková. Rada obce jmenovala do ŠR Mgr. Petru Dostálovou 
a Mgr. Libora Marčíka, za pedagogické pracovníky byli zvoleni 
Mgr. Alena Vlčková a Mgr. Radim Zapletal.

Děkuji všem členům rady za odvedenou práci ve prospěch 
školy v minulém funkčním období.

   Mgr. Petra Dostálová

SLOVÁCKÁ ZUŠ
V září 2014 se Slovácká základní umělec-

ká škola rozrostla o nové pobočky v Boršicích 
u Blatnice a v Traplicích. Na pobočce v Boršicích 
došlo k rozšíření výuky. K výtvarnému oboru, 
hře na EKN a klavíru přibyly nové obory - hra na 
zobcovou flétnu, housle a violu. Výuku zajišťují 
učitelé: Jana Široňová, Eliška Münsterová a Ja-
kub Špalek. Hudební obor má prozatím 21 žáků, 
návštěvnost výtvarného oboru se zdvojnásobila.  
1. 12. proběhla v prostorách dolní školy, kde vý-
uka probíhá, mikulášská 
besídka, kde děti zahrály 
a zazpívaly nejen svým 
rodičům a příbuzným. 
Slovácká základní umě-
lecká škola se bude sna-
žit zapojit do kulturního 
dění v obci i mimo ni.  Dal-
ší aktivity naší ZUŠ, nejen 
pobočky v Boršicích, 
můžete sledovat na na-
šich webových stránkách 
www.slovackazus.cz.

Mgr. art. Martin Staněk, 
ředitel školy
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Dětský úsměv od dětí z mateřské školy
Největší dárek, který byl nadělen již před Vánocemi, bylo 

otevření nové třídy v  přístavbě mateřské školy. Tato třída je 
určena pro naše nejstarší děti. Pevně věříme, že se 28 dětem 
zde bude líbit. 

Dětský úsměv jako poděkování patří všem, kteří se podíleli 
na její realizaci.

Děti z mateřské školy pravidelně navštěvují seniory na DPS 
se svým vystoupením. Účelem je rozzářit úsměv na tvářích 
babiček a dědečků, kteří zde žijí. Pohádkovým princeznám 
a princům pod vedením paní učitelek J. Třískové a G. Hejt-
mánkové se to určitě povedlo.

Úsměv na tvářích našich dětí zase na oplátku vyvolal program, 
který si pro ně k příležitosti Dne otevřených dveří na DPS při-
pravil jeho kolektiv.

Dětský úsměv jako poděkování patří taky panu L. Slezáko-
vi. Ten věnoval z akce Pivní slavnosti částku 5 000 Kč, které 
jsme použili k nákupu hraček na Vánoce.

PTAČÍ STROM HOJNOSTI
/projekt ve spolupráci s rodiči/

Lásku k ptákům i celé přírodě je důležité vštěpovat dětem 
od nejútlejšího věku, zásadní roli zde hraje rodina a škola. 

Hlavním cílem tohoto projektu je zkvalitnit environmentální 
výchovu v naší mateřské škole, přispět k vytváření environ-
mentálních návyků u předškolních dětí a skrze zapojení rodičů 
i k jejich přenosu do fungování rodiny.

 Přiletěl kos ke krmítku,
posadil se na vyhlídku.

Rozhlížel se kolem sebe,
koukal, kde to méně zebe.

Rozhlédl se, co si dá,
co si nejdřív sezobá.

Zobal zrnko za zrníčkem,
pak odletěl s plným bříškem.

Až bude mít zase hlad,
vrátí se k nám do zahrad.

Zas se nají dosytosti,
zrní máme ještě dosti. 

Aby žádný ptáček nebyl v období Vánoc hladový, uděláme 
pro ně společně PTAČÍ STROM HOJNOSTI. Rodiče s dětmi 
doma vytvoří různé druhy netradičních krmítek, ptačích dob-
rot, které zasytí hladové ptáčky. Zavěsíme je na keře před ma-
teřskou školou.                                                      Dagmar Cilečková
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Průvod světlušek
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MAŠKARNÍ 
KARNEVAL 
PRO D TI 

 

KDY:   8. února 2015 

v 15:00 hodin 

KDE:  Kulturní d m Boršice 

VSTUPNÉ:  d ti a masky zdarma, 

   dosp lí dobrovolné 

Každá maska dostane dárek. 

 

O zábavu se postará Veronika Zelinková, která 

pro Vás p ipravila spoustu her a sout ží. 

Bufet zajišt n. 

Knihovna Boršice nabízí pro své čtenáře 

PŮJČOVÁNÍ DESKOVÝCH HER 
Pravidla půjčování deskových her:

 • půjčuje se 1 čtenáři pouze 1 desková hra na 2 měsíce 
bez možnosti prodloužení 

 • deskovou hru si mohou vypůjčit pouze registrovaní čte-
náři starší 15 let s platnou registrací nejméně 6 měsíců 

 • čtenářům mladším 15 let se desková hra půjčí se sou-
hlasem zákonného zástupce

 • čtenář je povinen vrátit deskovou hru ve stanoveném 
termínu, v případě prodlení platí sankční poplatek dle 
platného ceníku knihovního řádu  

 • při vrácení je zkontrolován obsah hry 

 • v případě poškození či ztráty jednotlivých komponentů 
hry nebo hry samotné je čtenář povinen uhradit vznik-
lou škodu 

Seznam her k vypůjčení:

Osadníci z Katanu, Pirátské kostky, Quixo, Umí prase lé-
tat?, Barvínek, Carcassonne, Citadela, Černé historky 1, Bílé 
historky, Duch!, Kaleidoskop, Kde leží Uppsala, Milostný do-
pis, Minutová říše, Nox, Příběhy z kostek, Qwixx, Sedm draků, 
Smart: Auto Blok, Smart: IQ Puzzle, Smart: Noemova archa, 
Smart: Safari, Smart: Tučňáci na ledu, V hlavní roli, Záchranáři.

Moderní deskové hry v posledních letech zažily velký roz-
květ a staly se populární volnočasovou aktivitou, která umož-
ňuje příjemně strávit čas s rodinou a přáteli a zároveň rozvíjí 
myšlení.

Průvod světlušek pořádaný u příležitosti Týdne knihoven 
prošel naší obcí v pátek 3. října. Letos se ho zúčastnilo 
rekordních 450 dětí a rodičů. Z rozzářených očí dětí bylo 
znát, že se jim tajuplná procházka světýlek líbila. Nadše-
ní a radostný výskot, a to nejen dětí, vzbudil i závěrečný 
ohňostroj.
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ZÁVĚR ŠACHOVÉ SEZONY 2014

V uplynulé sezoně se šachisté Boršic už tradičně zúčastni-
li mistrovských soutěží v zimním období a vybraných turnajů 
v teplejší části roku. Neusínáme ani na pořadatelském poli. 
Mimo už vyhlášený „Burčákový turnaj“ jsme pořádali dvou-
denní turnaj žáků pojmenovaný po výborném trenérovi – Me-
moriál Vratislava Hory. Aby se nenudil ani doprovod, tak prv-
ní hrací den se hrál doprovodný turnaj. Objevila se dokonce 
i česká šachová špička GM Hráček, GM Babula a GM Vokáč 
(který si dokonce zahrál doprovodný turnaj).

Jelikož se naše řady ztenčují, byli jsme nuceni nasadit do mis-
trovských soutěží 3 družstva (v loňském roce hrála družstva 4). Do 
hry zasáhlo celkem 26 hráčů a takový Luděk Volčík dokonce ode-
hrál všech 22 mistrovských zápasů s celkovou bilancí 16 bodů.

Naše elitní mužstvo Boršice A (kapitán Michal Havránek) 
nastoupilo do zlínského Krajského přeboru. Chviličku jsme 
uvažovali o postupu, ale soupeři se ukázali jako silnější. Ko-
nečné 3. místo je myslím pěkný výsledek. Mezi největší opory 
patřila trojice hráčů, která odehrála všech 11 utkání – Luděk 
Volčík, Erik Pfeffer a Michal Havránek. Luděk Volčík udělal do-
konce 9 bodů, což je úctyhodný výkon.

O soutěž níž bojovaly Boršice B (kapitán Luděk Volčík). Prak-
ticky stejně jako u „áčka“ je konečné 3. místo pěkný výsledek. Nej-
lépe hráli opět Luděk Volčík (7 bodů z 11 partií), Ladislav Šebela (7 
bodů z 10 partií) a Stanislav Volčík st. (6,5 bodu z 10 partií).

Naopak soutěž se moc nepovedla našemu poslednímu 
družstvu Boršice C (kapitán Václav Stodůlka). Konečné 6. mís-
to v Regionálním přeboru – Uherské Hradiště je spíše zklamá-
ním. Neporazili jsme soupeře, které jsme porazit měli a mohli. 

Nezbývá než zhodnotit chyby a připravit se na další sezonu. 
Největší oporou byl bezesporu Dominik Pfeffer, který odehrál 
všech 11 utkání se sedmi body. Zbytek soupisky je vyrovnaný

Už tradičně jsme uspořádali „Burčákový turnaj“ hraný jako 
Otevřený přebor Moravy a Zlínského kraje v bleskové hře čtyř-
členných družstev s tradičním termínem koncem září. Turnaj 
je velice oblíbený, ať už družstvo nastupuje s ambicemi na 
umístění nebo pro zábavu. Letos se sjelo celkem 42 družstev, 
takže jsme zaplnili celý sál kulturního domu. Dokonce jsme 
museli ještě přidávat stoly, protože s takovou účastí se nepo-
čítalo. Po odehrání všech 11 kol nejvíce bodů nasbíralo druž-
stvo Slavia Kroměříž A.

O tom, že se turnaj hraje v uvolněné atmosféře, svědčí ná-
zvy některých týmů. Namátkou: „Dlouhý, Široký, Bystrozraký“, 
„Staré Město pozdní sběr“, „Carda a jeho tygřice“, „Soubor 
písní a tanců Boršice“ a podobné.

Druhý turnaj, který jsme v Boršicích pořádali, se hrál 17. 
a 18. května a je pro žáky – Memoriál Vratislava Hory. Hrálo 
se ve dvou kategoriích do 18 a do 12 let, turnaje se zúčastni-
lo celkem 54 hráčů, ale vyhodnoceni byli jak jednotlivci, tak 
i družstva. V jednotlivcích vyhrál Ondřej Stuchlý ze Starého 
Města, nejlepším hráčem Boršic byl Pavel Tománek na 9. 
místě. V hodnocení družstev vyhrálo Staré Město A, Boršice 
A skončily na 6. místě.

V sobotu 17. května se ještě hrál turnaj v rapid šachu – jako 
doprovodný turnaj memoriálu. Celkem se zúčastnilo 30 hráčů 
včetně velmistra GM Marka Vokáče. Nejlepším hráčem Boršic 
byl Adam Gabriel, který se umístil na 4. místě, turnaj vyhrál 
Rostislav Kuboš z SK Slavia Orlová.

K šachovému klubu patří i práce s mládeží, kterou mají na 
starosti Luděk a Stanislav Volčíkovi. Poslední dobou se přidá-
vá i náš dlouhodobý člen Pavel Hlúšek se svými syny. Nejlepší 
výsledky vozí Patrik Pondělek a poslední dobou i bratři Hlúš-
kové. Všem lidem, kteří se o mládež starají, patří velký dík.

Veškeré informace o proběhlých soutěží a turnajích, kte-
rých se účastníme, najdete na našich webových stránkách 
www.sachyborsice.cz.

Velké poděkování patří obci Boršice za poskytování hrací 
místnosti a finanční podporu, bez které by nebylo možné re-
prezentovat naši obec v tak krásné hře, jakou šachy jsou. 

Václav Stodůlka
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80 let šachu v Boršicích
Skromně a ve vší tichosti slaví oddíl šachu 80. výročí své-

ho založení. Oddíl byl založen v listopadu 1934, rok poté, co 
oddíl fotbalový byl na čas dán do klidu. Peníze, které měl fot-
balový oddíl, byly zapůjčeny šachu.

Šachový oddíl se měl čile k světu. Hrávalo se v hostinci 
u p. Seidlera (dnes zde stojí zdravotní středisko). Oddíl byl 
zařazen do III. třídy Slovácké župy, kterou hned vyhrál. Po 
dvou letech se podařilo postoupit do I. třídy. Organizátorem 
a nejlepším hráčem byl Alois Dvouletý. Během II. světové vál-

ky byli gestapem zatčeni dva hráči František Koželuha a Josef 
Seidler, kteří v koncentračním táboře zemřeli. To natolik oddíl 
ovlivnilo, že v roce 1943 zanikl.

Po skončení II. světové války byla snaha po několik let čin-
nost obnovit, ale nedařilo se. Teprve až v roce 1957. Hrávalo 
se v restauraci U Gabrielů a někdy i na obecním úřadě. V roce 
1960 se podařilo vyhrát Okresní přebor a postoupit z kvalifi-
kace do Krajského přeboru II. třídy, kde náš oddíl hrál 11 let. 
Velká péče byla věnována mládeži, až se podařilo postoupit 

Žáci na výletě ve Veselí n. Moravou.

Žáci 1967.

Ludvíček při zápase 
s Vaculíkem (1960-1968).

Základ družstva Boršice - zleva Bilík, Niklová, Šimon, Ludvíček, 
Nikl, Skalka a Dvouletý - 1964.

Nejlepší šachista okresu UH - Ing. Vratislav Hora 
(v pozadí Antonín Podešva) - 1971.

Ludvíček a Šimon.

Družstvo Boršic s pohárem Zemědělských novin z korespondenč-
ního šachu - zleva kapitán Nikl, Dvouletý, Šimon a Ludvíček.

- 27 -



do Krajského přeboru I. třídy Jihomoravského kraje. Zde hrál 
oddíl 20 let. Zprvu nebylo šachového materiálu, a tak šachové 
hodiny se musely půjčovat z Uherského Hradiště.

Aby byl pokryt finanční rozpočet, začal oddíl pořádat ta-
neční zábavy. Největší akcí byl koncert skupiny Spiritual kvin-
tet, kdy kulturní dům takovou návštěvu nepamatoval. Oddíl byl 
činný i mimo šachovou hru. Pořádal fotbalový turnaj: jednička, 
dorost, staří páni a šachisté. Jednička vyhrála 3krát, 1 vítězství 
získal družební Beckov a jednou se to podařilo i družstvu ša-
chistů. Za zmínku stojí i pořádání čtyřdenního autobusového 
zájezdu na severní Moravu (Jeseník, Krnov). Další rok to byla 
Praha a jižní Čechy. Byl pořádán jednodenní zájezd do Vídně. 
Pro udržování dobré fyzičky se koupil stůl na stolní tenis.

V r. 1980 byla navázána družba s německým Falkenber-
gem, která je udržována až dodnes, což je obdivuhodné. Za 

zmínku stojí pořádaný bleskový turnaj 4členných družstev 
(tzv. Burčákový). Během téměř 30 ročníků si udržuje velký zá-
jem hráčů z celé republiky (někdy i 50 družstev; mezi jinými 
i družstva z polského Tarnova, z Rychnova n. Kněžnou, či ze 
Slovenska a také družebního Falkenbergu).

V posledních letech bylo dosaženo pozoruhodných úspě-
chů. Několik let se hrála i II. liga 8členných družstev v muž-
ské kategorii ve vážném šachu. Přeborníkem republiky do 
15 let se stal Miroslav Kunc, do 16 let dorostenka Pavla Hla-
váčková, do 9 let v rapid šachu Luděk Volčík. V jedné sezóně 
titul přeborníka ČR vybojovalo také dorostenecké družstvo. 
Žákovské družstvo skončilo jednou na 2. místě v republiko-
vém přeboru starších žáků v Zaječicích (Seči), kde se dle 
historických tabulek řadí Boršice na šesté místo v padesá-
tileté historii, a to ještě i za bývalé ČSSR. Stříbrné medaile 

Skupina B na KP 1961.

Sjezd Jihomoravského kraje.

Žáci na turnaji v Ostrohu 1967.

Simultánka Salo Flohr.

Josef Ludvíček - dříve a nyní.

Boršice v sezoně 1964-65.
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Na zahradě u Dvouletých.

Kroužek žáků 1971-1972.

Boršice v Brumově 1968.Dana Niklová.

jsme získali na MČR šestičlenných družstev mladších žáků. 
Skvěle si vedla také reprezentace ZŠ (v kategorii 6. - 9. třída), 
když dvakrát za sebou družstvo vyhrálo mistrovství republi-
ky a zároveň za sebou nechalo všechna města ČR. Dominik 
Pfeffer se stal 2krát za sebou přeborníkem Moravy do 10 let 
a pak také do 12 let. 

Komu se podaří dostat se na vzdálenou Sibiř, do města Sa-
lechardu, tak jako se to poštěstilo Luďku Volčíkovi v národním 
žákovském družstvu na mistrovství Evropy v Šibeniku? Zají-
mavou je také účast našich 2 členů v Jihomoravském družstvu 
v ruské Voroněži.

Velkým přínosem pro náš oddíl byl příchod ing. Vratislava 
Hory, který dokázal během několika let intenzivním tréninkem 
s našimi žáky vychovat družstvo (Pavel a Petr Náplavovi, Do-
minik a Erik Pfefferovi, Václav Fiala, Adam Gabriel a Luděk 

Volčík), které nepřetržitě po šest let dokázalo hrát nejvyšší 
mládežnickou soutěž ČR - extraligu mladšího dorostu a pat-
řilo mezi špičku v ČR. Na počest tohoto trenéra pořádáme již 
šestý ročník mládežnického turnaje Memoriál Vratislava Hory.

Celou činnost šachového dění zaznamenal kronikář a dlou-
holetý člen našeho oddílu Josef Ludvíček ve svých ručně psa-
ných kronikách, a to od roku 1930 do 1965, vše je k vidění na 
našich internetových stránkách www.sachyborsice.cz.    

Za 65 let činnosti (15 let byla činnost přerušena) sehrál od-
díl přes 2 000 utkání, ve kterých nastoupilo přes 300 hráčů. 
Všem hráčům a organizátorům patří velké díky za dobrou re-
prezentaci našeho oddílu, obce i republiky. 
„Kdo si neváží historie, tak si neváží ani sám sebe, protože jed-
nou sám bude historie!“   Josef Ludvíček

- 29 -



ZE ŽIVOTA FARNOSTI
Pohádková vinice

Stejně jako každý rok, i letos se konala tradiční pohádková 
vinice. Tentokrát ale byla v jiném stylu než obvykle. Žádné po-
hádky, ani princezny nebo zlé čarodějnice. Letošní pohádko-
vá vinice, která se uskutečnila 27. 9. 2014, byla podle americ-
kého seriálu Simpsonovi, který si oblíbily jak děti, tak i ti starší. 

Tento rok mohly děti vidět naživo seriálové postavičky, 
které na ně jen tak z televize nevyskočí. Na slunečné sobot-
ní procházce vinohrady jste mohli vidět povedenou rodinku 
Simpsonových. Mezi hlavními postavami pohádkové vinice 
bylo možné spatřit například tlustého nenasytného Homera, 
který převážně jen jí koblihy a někde se povaluje, hlavu rodiny 
Marge s jejím neobvyklým modrým účesem připomínajícím 
kaktus, rošťáka Barta, kterému je všechno naprosto jedno, 
a Lízu, která má na všechno odpověď. Velmi dobře ztvárně-
ný Ned Flanders, inteligentní (někdy až moc), věřící a hlavně 
otravný soused rodinky Simpsonových, se mezi nás dostavil 
také. Co by to ale bylo za ztvárnění Simpsonových, kdyby-
chom vynechali šášu Krustyho! Bez něho by se to neobešlo. 
V pohádkové vinici vystupovalo i mnoho dalších postav ze se-
riálu, a tak se stala ještě originálnější. 

Počasí nás sice vylekalo, ale potom se z oblačných mraků 
vynořilo slunce a my jsme mohli s klidným srdcem pustit děti 
na trať. 

Děti si mohly vyzkoušet jak své vědomosti, fyzickou zruč-
nost, tak i spoustu dalších dovedností. Po všech těch hrách 
všem vyhládlo, a tak nebylo nad to, opéci si na farní zahradě 
tradiční špekáček. Sluníčko nám vydrželo až do večera a poté 
se všichni rozešli do domovů s přáním uskutečnit tuto skvělou 
akci znovu. Boršické mládeži děkujeme za připravení.      

Pája Výstupová

Mše svaté o Vánocích v kostele sv. Václava v Boršicích

24. 12.  Štědrý den
 Dětská půlnoční mše svatá 15:00 
 Půlnoční mše svatá 23:00 
25. 12. Narození Páně (Boží hod vánoční ) – 7:15 a 9:45 
26. 12. sv. Štěpán – 7:15 a 9:45
27. 12. sv. Jan Evangelista – 17:00
Po mši svaté svěcení vína v kulturním domě v 18:00 
28. 12. Svátek Svaté rodiny – 7:15 a 9:45 
31. 12. Mše svatá na ukončení roku – 17:00 
1. 1. 2015 Slavnost Matky Boží Panny Marie – 7:15 a 9:45 

POŽEHNANÉ A LÁSKYPLNÉ PROŽITÍ SVÁTKŮ VÁNOČNÍCH 
A RADOST Z NAROZENÍ NAŠEHO SPASITELE JEŽÍŠE KRIS-
TA VÁM PŘEJE A ŽEHNÁ   

P. Anton Kasan

Vánoční svátost smíření se bude konat v sobotu 20. 12. 2014 
od 13.00–15.00 hodin.
Tříkrálová sbírka se v naší obci uskuteční v sobotu 10. ledna 
2015.
Betlémské světlo bude hořet v kostele sv. Václava od neděle 
21. 12. 2014. Je možnost po každé mši svaté si odpálit a od-
nést do svých domovů.

Motto letošního ročníku Betlémského světla:
„Sdílení štěstí vám přinese pokoj.“
Myšlenka byla převzata ze 14. kapitoly listu Římanům (17–19). 
Tato pasáž vysvětluje, že život je mnohem více než jídlo a pití 
a měli bychom se více zaměřit na mír, spravedlnost a radostné 
bytí. Radost ze života se může odrážet i ve společném pokr-
mu, což by mělo být letošním tématem.
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• Areál biskupského gymnázia, 
ZŠ a MŠ je nazván Centrum 
vzdělávání – Areál P. Josefa 
Cukra

 Krupka – V neděli 21. září za-
žila bohosudovská bazilika 
Panny Marie Sedmibolestné 
velikou slávu ověnčenou mi-
mořádným počtem návštěv-
níků této slavnosti. Nejen, že 
se zde konala přeložená tra-
diční poutní slavnost (12. 9. je 
svátek Jména Panny Marie), 
ale byly ještě nejméně dva 
další důvody této oslavy. 

• Prvním z nich byla nepo-
chybně mimořádná návště-
va z dalekého Říma, odkud 
na tuto slavnost přijel arci-
biskup Ervín Josef Ender, 
někdejší velvyslanec, nun-
cius, Svatého stolce v Pra-
ze, který dnes žije v Římě.

 Byl však ještě jeden vý-
znamný důvod pro tak veli-
kou sešlost hostů a návštěv-
níků bohosudovské baziliky. 
Při slavnostní poutní bo-
hoslužbě konané mimo 
jiné také za nedávno ze-
mřelého kněze a dlouhole-
tého duchovního správce 
bohosudovské farnosti P. 
Josefa Cukra SJ bylo pro-
vedeno mimořádné hu-
dební dílo skladatele Mi-
loše Boka Missa solemnis 
zvaná „Bohosudovská“, 
složené právě na počest 
P. Josefa Cukra a bohosu-
dovské baziliky již v sedm-
desátých letech. 

• Miloš Bok byl a stále je veli-
kým obdivovatelem P. Josefa 
Cukra. Jeho pohřbu na Vele-
hradě dne 2. 7. 2014 se ne-
mohl účastnit, a proto navrhl 
pražským jezuitům a správě 
bohosudovské farnosti pro-
vedení této své skladby právě 
při poutní slavnosti.

 Ve stejné době bylo při-
pravováno slavnostní od-
halení pamětní desky P. 
Josefa Cukra SJ, která má 
i v budoucnu připomínat 
tohoto mimořádného člo-
věka a kněze, jenž nejen 
pro Krupku a Bohosudov, 
ale především pro mnoho 
lidí s ním a s tímto místem 
spojených tolik znamenal 
a znamená. 

Velká poutní sláva v Bohosudově

• Návštěvníci slavnosti zaplnili prostor 
baziliky již dávno před zahájením 
bohoslužby, kdo přišel až na desá-
tou, musel se spokojit jen s místy 
v bočních kaplích.

 Na kůru již od rána zkoušel Dě-
čínský pěvecký sbor a Sbor Sva-
tého Ducha z Prahy, Západočeská 
symfonieta sv. Cecílie (patronky 
hudebníků) a varhanám vládl Mar-
tin Maxmilián Kaiser – tito všich-
ni a sólisté Pavla Zobalová, Iveta 
Poslední, Miloslav Pelikán, Pavel 
Vančura a Barbora Nedvědová 
provedli pod vedením Miloše Boka 
slavnostní mši Missa solemnis, 
a tak opět po létech zazněla slavná 
„Bohosudovská“ v Bohosudově. 

• Zážitek to byl vskutku mimořádný, 
a to nejen pro místní. Sjeli se hos-
té z Teplic, z Ústí nad Labem, přijeli 
pražští jezuité i 16 bývalých absol-
ventů bohosudovského biskupské-
ho gymnázia z let 1947–1950. Přijeli 
také hosté z Moravy, studenti z vele-
hradského gymnázia a 11 příslušní-
ků rodiny Cukrů z rodných Boršic za 
vedení seniora rodu, synovce otce 
Josefa, pana Františka Cukra.

 Ti všichni utvořili po mši svaté velké 
shromáždění před hlavním vchodem 
do areálu gymnázia. Dívčí sbor zazpí-
val dvě moravské lidové písně, ředitel-
ka gymnázia Jana Pucharová přivítala 
hosty, provinciál českých jezuitů P. Jo-
sef Stuchlý poděkoval všem za přípra-
vu této nádherné slavnosti a potom již 
nastoupili dva z nejlepších studentů 
Eva Strejcová a Jakub Sloup a pro-
vedli slavnostní odhalení pamětní 
desky P. Josefa Cukra SJ, donedáv-
na čestného občana města Krupky 
a nositele státního vyznamenání 
„Za zásluhy 1. stupně“. 

• Poděkování za krásný prožitek patří 
všem, především však vedení a za-
městnancům Biskupského gym-
názia v Krupce, kteří pro všechny 
hosty připravili bohaté občerstve-
ní a umožnili jim prohlídku celého 
gymnázia.                                    jš 

Teplický deník, 24. 9. 2014
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FS Pentla
Hody, milé hody, už sem dohodoval, už 
sem čtyry noci doma nenocoval… S tě-
mito slovy určitě neusínali naši letošní 
stárci Štěpán Gabriel s Janou Veselou 
a Vašek Dvořák s Kateřinou Doložílkovou. 
Vždyť Pentla jim nedala vydechnout a 14 
dní od boršických hodů se v naší ma-
lebné vesnici konala další velká událost. 
Řadu oslav - pentláckou premiéru k 25. 
výročí od založení souboru a 20. výročí 
Pentličky - zakončila cimbálová muzika 
Pentla se svými krásnými kulatinami. Pro-
gram byl pestrý od začátku, kdy nastou-
pila ještě původní sestava s primášem 
Pavlem Frantou. Programem provázel 
Laďa Šimeček a muzikanti zavzpomínali 
v písničkách na celých 10 let, které už spolu hrají. Zahrát 
si s nimi a podpořit je přišly i jejich bývalé členky, sestry 
Durníkovy. Po koncertě se konalo setkání všech členů, kteří 
Pentlou prošli nebo v ní působí. Veselo bylo až do brzkých 
ranních hodin. 
Máme čas adventu a aby muzikanti neusnuli na vavřínech, 
připravují spolu s tanečníky vánoční vystoupení v Boršicích, 

Osvětimanech, Traplicích a Dol-
ním Němčí. Vánoční čas jim 
i Vám pomůže naladit jejich nové 
CD s titulem Vánoční cimbálo-
vá muzika Pentla. Z nejbližších 
akcí nás uvidíte na vánočním 
jarmarku v Boršicích, rozsvě-
cování stromečku v Boršicích 
a Vážanech a na již zmíněných 
vystoupeních. Po Novém roce 
se určitě ukážeme na připravo-
vaném farním a krojovém plese. 
I když se Pentla snaží především 
udržovat lidové tradice, musíme 
se snažit jít s dobou. Jak se nám 
to daří, můžete sledovat na na-

šich webových stránkách www.pentla.
com nebo www.cmpentla.cz. Sledo-
vat naše dění můžete také na face-
booku www.facebook.com/FSPentla 

a https://www.facebook.com/CMPentla. 

Bohdana Špalková, vedoucí taneční složky

Barevný podzim v Domově
Po prázdninovém odpočinku jsme se pustili do další práce. 
Věděli jsme, že nás čeká den otevřených dveří, a chtěli jsme 
se připravit nejen na odpoledne, ale taky jsme se moc těšili 
na děti z MŠ. Den otevřených dveří se uskutečnil ve středu 
17. 9. 2014. Na děti se připravili šmoulové a indiáni, kteří měli 
připravené hry a soutěže. Naštěstí nám počasí moc přálo, tak 
mohli indiáni s dětmi prozkoumávat okolí a hledat poklad. Ne-
chyběly ani medaile, které děti za výborné výsledky dostaly. 

Věříme, že se dětem u nás líbilo, a těšíme se na příští návště-
vu. Odpolední program byl v duchu táborákovém. Opekli jsme 
si špekáčky, snědli výborné koláče a zapili dobrým mokem. 
Ke špekáčkům se podávalo pivo, na harmoniku nám zahrála 
paní Stodůlková a na klávesy nás doprovodil pan Havránek.
Při této akci jsme popřáli všem našim obyvatelkám se jmé-
nem Marie a Ludmila. Máme 8 dam krásného jména Ludmila 
a 6  nositelek stejně krásného jména Marie.
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Na začátku měsíce listopadu nám konečně fi rma nainstalova-
la 3 cvičební prvky na procvičování ramenou, loktů a zápěstí 
a taky šlapadlo, kde je možné si protáhnout nohy. Slavnostní 
přestřižení pásky se bude konat na jaře, ale již nyní je možnost 
využít cvičební stroje ke cvičení. Každý zájemce je srdečně 
vítaný.

Zúčastnili jsme se besedy s pracovníky občanské poradny 
o problematice spotřebitelských úvěrů.
Ve středu 12. 11. 2014 za námi přišly děti z MŠ Boršice se 
svým programem a svým vystoupením nám popřály ke Dni 
seniorů. 

Druhý den jsme se společně s ostatními důchodci z obce zú-
častnili besedy s důchodci v kulturním domě. Tentokrát nás 
bylo 21, což je rekordní počet. Program byl pěkný a nejlepší 
byli Stoprounští vinaři.

V prosinci proběhlo mikulášské posezení, vystoupení dětí 
z MŠ a ZŠ Boršice, přišli nás pozdravit zástupci z obecního 
úřadu, zazpívala nám boršická schola a také nám přišli popřát 
zástupci z farnosti před vánočními svátky. Povídání o akcích 
v prosinci se dočtete v příštím zpravodaji. Všichni se těšíme na 
vánoční svátky, které prožijeme někdo doma se svými dětmi, 
někdo v Domově v kruhu ostatních obyvatel.
Touto cestou bychom chtěli poděkovat všem, kteří se jakým-
koliv způsobem podíleli na našich společenských akcích, 
podpořili nás sponzorsky či jiným způsobem, také bychom 
rádi popřáli hojnost Božího požehnání, zdraví a spokojenosti 
v novém roce 2015.

Za Domov Pavla Zahrádková
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Babinec ... putování za poznáním
Ani v druhé polovině roku jsme nezahálely a pokračovaly 

jsme s pořádáním výletů. Přestože nám počasí příliš nepřálo 
a naše akce se musely velmi omezit, plánovaný výlet do Med-
lovic a odtud přes paseky kolem Šanderovy hájenky a dále ke 
Křížku nebyl zbytečný, odměnou nám byly plné košíky hub.

Na kolech jsme projely i Mari-
ánskou cyklostezku Buchlovice - 
Břestek. Stezka je 809 metrů dlou-
há, 2,5 metru široká. Cesta rychle 
utekla a za chvíli jsme byly v Břest-
ku, odkud jsme pokračovaly na Ba-
lon Centrum a dál pod Břesteckou 
skálu. Zpáteční cesta byla o něco 
složitější, ale zvládly jsme ji.

V listopadu jsme šly na vycház-
ku na Leopoldov, tentokrát  přes 
Raškoun, kolem Dlouhé  řeky, po 
hrázi přehrady až k cíli. Přítomnost 
bobrů je znát na každém kroku.

Díky Svazu zahrádkářů Buchlovice, který nám nabídl volná 
místa do Kroměříže, jsme navštívily Květnou zahradu, která 
byla znovu otevřena po rekonstrukci. Zahrada vznikala v le-
tech 1665 až 1675 a nyní je zapsána v seznamu kulturních pa-
mátek UNESCO. Stávající zahrada se rozšířila o Králičí kopec, 
Ptáčnici, Holandskou a Pomerančovou zahradu. Nás nejvíce 
upoutal 5metrový Králičí kopec, na jehož vrcholu se nachází 
kamenná socha bohyně Diany a v norách zde žije několik krá-
líků. Obnova zahrady začala v roce 2012 a stála 230 milionů 
korun. Návštěva zahrady určitě stojí za to.

Samozřejmě ve výčtu našich výle-
tů nesmí chybět námi každý rok na-
vštěvovaný GASTRODEN, který po-
řádá VOŠ a SOU Bzenec. Najdeme 
zde ukázky teplé i studené kuchyně, 
cukrářské výrobky a další ukázky 
prací žáků ze všech oborů školy. 
Ukázky vždy obdivujeme a žasneme 
nad umem zdejších studentů.

Závěrem Vám všem přejeme pohodové prožití vánočních 
svátků a šťastný rok 2015. 

Marie Lukůvková
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Činnost základní organizace Svazu postižených civilizačními chorobami Boršice 

v druhé půli roku 2014
Druhá polovina roku byla pro naše čle-
ny charakteristická velkou škálou akcí, 
které se vydařily podle našich představ, 
a doufám, že se všem zúčastněným líbi-
ly. V rámci velmi dobré spolupráce jak 
s tučapskými členy, tak také se spon-
zorem této akce starostou obce panem 
Elisem jsme uskutečnili opékání špe-
káčků s diskotékou pro „starší“ ročníky, 
akce se uskutečnila na fotbalovém hřišti 
v Tučapech. Tímto bych chtěl také po-
děkovat všem organizátorům za krásné 
prožití hezkého dne a někdy příště v Tu-
čapech na shledanou.

Koncem září se jako každoročně 
konal týdenní ozdravný pobyt spojený 
s turistikou a poznávacími zájezdy po 
okolí Ludvíkova (Jeseníky). Za připome-
nutí určitě stojí návštěva poutního kos-
tela Panny Marie Pomocné ve Zlatých 
Horách, kde nás místní kněz každoroč-
ně vítá zvoněním zvonů a uskutečňuje 
pro nás mši svatou. Dokonce nás letos 
mile překvapil, když si mezi námi vybral 

ministranty pro konání mše určené nám, 
„poutníkům“ z Moravy. Navštívili jsme 
také přečerpávací elektrárnu Dlouhé 
stráně a nejvyšší horu Moravy Praděd 
(1 491 m n. m.), zastihlo nás velmi pěk-
né počasí, tudíž byl krásný rozhled na 
všechny zajímavosti v okolí.

V říjnu se uskutečnil čtyřdenní a sed-
midenní pobyt v lázních Piešťany, kde si 
členové užívali lázeňského života, krás-

ného počasí, léčebných procedur, klidu 
a pohody. Zároveň zde načerpali mnoho 
sil a energie do dalších podzimních dnů. 
V měsíci říjnu byl také Týden Svazu po-
stižených civilizačními chorobami, kdy 
jsme se zúčastnili okresní akce, turnaje 
v kuželkách O putovní pohár starosty 
města Hluk, který tento turnaj dotuje. 
Vítězství nám bohužel uteklo o vlásek 
a skončili jsme na krásném bronzovém 
místě. V rámci týdne SPCCH proběhl 
výšlap do vedlejší obce Stříbrnice, obo-
hacený o návštěvu zrekonstruovaných 
památných a historických míst. Týden 
SPCCH byl zakončen přednáškou o ci-
vilizačních onemocněních, jejich pre-
venci a léčbě.

Naše podzimní putování skonči-
lo zájezdem do Vizovic s exkurzí do 
místní výrobny čokolády Chocolaterie 
Chapeau s. r. o., kde nás seznámili 
s výrobou pralinek a čokoládových 
figurek, které měli naši členové mož-
nost i ochutnat.

V podnikové prodejně jsme měli 
možnost k blížícím se svátkům nakou-
pit čokoládové dárky pro naše nejbližší. 
Vizovické podzámčí bylo charakteristic-
ké výstavou vánočních ozdob, a to od 
nejstarších po nejnovější módní trendy. 
Na vánoční tematiku navázala prohlídka 
betléma v blízké Horní Lidči.

Náš pololetní program se vydařil 
a doufáme, že se líbil. Děkujeme všem 

našim členům za účast na akcích, které 
jsme ve druhé půli roku upořádali. V sou-
časné době již výbor připravuje program 
se spoustou akcí na celý příští rok 2015.

Závěrem bych chtěl popřát jménem 
výboru všem občanům Boršic a členům 
SPCCH krásné a klidné prožití vánočních 
svátků a hodně zdraví, štěstí a osobní 
spokojenosti v novém roce 2015.

Za výbor SPCCH Ladislav Hamřík

Bronzové družstvo - turnaj kuželek v Hluku. Exkurze - přečerpávací elektrárna Dlouhé 
Stráně.

Mše v poutním kostele ve Zlatých Horách.

Opékání špekáčků v Tučapech. Před hotelem Koliba v Ludvíkově. Rýžování zlata ve zlatorudnýcch dolech.

Týden SPCCH - památky Stříbrnic.
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  TOM Kamzík
V sobotu 22. 11. 2014 jsme se rozjeli s turistickým oddílem 

do ZOO Lešná.

Sraz byl ve Starém Městě na vlakovém nádraží v 7.45 hod. 
Vlak přijel na čas, a tak jsme si na chvíli sedli, abychom mohli 
v Otrokovicích přesednout na další vlak, naštěstí na nás už 
vláček čekal, půl hodiny jsme si povídali a pak se rozjeli o kus 
dál, do zastávky Zlín-střed, a pak už poslední přesedání na 
autobus, který zastavil u ZOO.

Dnes byl v ZOO den Předvánočních dílniček, tvořilo se 
v Tyrolském domě. Než jsme zapojili své ručičky do díla, tak 
jsme se podívali na novou expozici rejnoků, byla úžasná. 

Mohli jsme si zakoupit mističku s rybími kousky a rejnoky kr-
mit, nejdřív jsme se trochu báli o své ruce, ale nakonec se 
nám to zalíbilo. Rejnok se přisál k ruce a vzal si nabízenou 
potravu. Moc se nám od nich nechtělo, ale čas ubíhal a my 
ještě nic neviděli a nic nevytvořili.

V dílničkách bylo docela dost lidí, ale i my jsme se tam 
vlezli. Někteří si vyrobili ozdobičku z plsti, jiní si vyrobili andě-
líčka, já si vyrobila zářivou vánoční ozdobu z polystyrenové 
koule, Deniska a jiní si udělali krásné věnce, které pak museli 
celou dobu tahat. No a úplně každý si ozdobil perník, který 
pak skončil zaslouženě v bříšku. 

Další kroky vedly k žirafám, zebrám, slonům, potkali jsme 
taky surikaty, lamy, hyeny. Při průchodu voliérou nám nad 

hlavami létali supi. Panda červe-
ná se nám ukryla až na úplném 
vrcholku stromu, ale díky Vendě 
jsme ji nakonec všichni zahlédli.

No a protože jsme na začátku obchůzky dostali od Evy 
úkoly, museli jsme být pozorní a vše sledovat a zaznamená-
vat, abychom znali odpovědi na zadané otázky, protože ve 
schůzce se provede kontrola a vyhodnocení.

Cestou jsme udělali zastávku na prolézačkách a dosta-
tečně se vyblbli, abychom mohli pokračovat dál v pozorování 
zvířátek. Opičky kotulů nás dostaly, byly roztomilé a dováděly 
přesně jako my před chvílí na prolézačkách. Cesta pokračova-

la kolem mravenečníků, kolem mar stepních. Už na nás čekala 
jen expozice ve skleníku s lenochodem, tekoucím potůčkem, 
vyhřívajícími se želvami a lávkou. Když jsme sešli dolů, viděli 
jsme dvě obrovské vydry, jak skotačí ve vodě.

Ještě nám zbývala chvilka času, tak jsme se vrátili k zámku 
a sešli do sklepení podívat se na hady, varany, pralesničky 
a taky aligátory.

Zbývalo pět minut k odchodu na autobus, tak jsme svou 
výpravu ukončili tam, kde jsme ji začali, u rejnoků.

Bylo docela chladné podzimní počasí, a tak už jsem se těšila 
domů na teplé kafíčko, ale výlet se vydařil. Jeli jsme spolu s od-
dílem ze Zlechova a poznali tak i spoustu nových kamarádů. 

Sepsala Helča, vedoucí oddílu

Společnost „Vinařství – Dvůr pod Starýma horama“ 
v areálu společnosti Zess, a. s., v Boršicích 

hledá
 formou daru, zápůjčky nebo odkoupení 

STARÉ PŘEDMĚTY, FOTOGRAFIE ČI ČLÁNKY, 
SOUVISEJÍCÍ S TÉMATEM VINAŘSTVÍ A JEHO HISTORIE 

v Boršicích a okolí. 
Tyto předměty budou sloužit ke stálé expozici tohoto vinařství 

a tato expozice bude veřejně přístupná. 
Více informací na tel.: 603 583 494 – Josef Gottwald.
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Rok 1984

Výstavba – Byla zahájena stavba zemědělského letiště 
JZD Družba. U dolního mlýna byla v tomto roce dokončena 
stavba 12 bytových jednotek, blok E, F Slováckého bytového 
družstva, kterou prováděla stavební skupina JZD. V roce 1984 
byly zkolaudovány tyto rodinné domy: Anna Stuchlíková č. 
621, Jaromír Horký č. 641, manželé Žajdlíkovi č. 637, Halovi č. 
638, Habáňovi č. 620 a Štěpánovi č. 640.

JZD Družba –  Předseda – František Čuma, Boršice.
Na úseku rostlinné výroby museli zvládnout velmi složité 

a náročné úkoly, a to kvůli velmi nepříznivému počasí, které 
ovlivňovalo úrodu. Většina plodin byla poškozena kroupami 
a vichřicí v sadech a vinicích. Byla snížena cukernatost i výnos 
hroznů. 

Spořitelna – Jednatelství spořitelny bylo po roce znovu 
otevřeno, ale již na poště, a to denně, vždy dopoledne a ve 
středu celý den. Pan Petr Taťák z č. 92 v této pobočce praco-
val jako důvěrník přes 50 let. Jeho práci převzala od 1. 4. 1985 
Ludmila Vlachová, roz. Bílková, z č. 145. 

Akce vodovod – V měsíci dubnu 1984 se pokračovalo na 
této akci, a to od zdravotního střediska po Vlachovovo (za 
MNV) a až po hlavní silnici. V květnu po ulici Kyjovská směrem 
k ulici Bosna, pak v ulici Školní. 16. 6. v Raškouně, v srpnu od 
Družbíkova po most ke Stříbrnicím (Heliovo č. 347). 

Smuteční síň – 26. května 1984 uskutečnili brigádu po-
slanci MNV na akci „Z“ – smuteční síň na hřbitově. 

Medaile z Mikulova – Z II. mezinárodní přehlídky vín – Miku-
lov 84 si přivezli medaile i boršičtí vinaři: Antonín Bilík – 2 zlaté 
medaile, František Cukr a Jaromír Krajíček po jedné medaili. 

TJ Sokol – Byl v roce 1984 nejaktivnější složkou NF. Ote-
vřeli sportovní areál na hřišti, který slouží všem. 

Školství – Ve školním roce 1983/84 navštěvovalo školu 
280 žáků, z toho 130 děvčat a 150 chlapců v 10 třídách. V tom-
to školním roce byla vybavena a dokončena úprava školních 
dílen na hřišti a školního pozemku. V roce 1984 vycházelo cel-
kem 33 žáků, z toho 19 chlapců, 14 dívek. Na gymnázium se 
dostaly 2 dívky, na střední odbornou školu 3 chlapci a 3 děv-
čata, na odborné učiliště s maturitou 1 chlapec a do učebního 
oboru 15 chlapců a 9 děvčat. 

Do mateřské školy bylo zapsáno celkem 88 dětí. Ředitel-
ka – Věra Ničpanová z Uh. Hradiště. Změna kuchařky – Lud-
mila Veverková (důchod), nová kuchařka – Dana Kempová 
z Újezdce.

Kultura – V roce 1984 se konal 1 ples, šibřinky, oslava 
MDŽ, výstava a ochutnávka vín, Boršická 30, soutěž v kopa-
né, besedy, slovácké hody s právem. Účinkoval zde Olympic, 
KTO s Valdemarem Matuškou, Reflexy, Helena Růžičková, 
Turbo, Peter Nagy aj. 17. července se na hřišti otevíralo kultur-
ní zařízení TJ Sokol, hrály Reflexy a Olympic. Byla zde „hlava 
na hlavě“, asi 1 700 platících účastníků.

Zdravotní středisko – Na zubním oddělení ordinova-
la MUDr. Dagmar Chrástková z Uh. Hradiště, sestra – Marie 
Staufčíková z Boršic, na dětském oddělení – MUDr. Mária Hla-
činová z Uh. Hradiště, sestra – Ludmila Vojáčková z Buchlovic 
(roz. Zapletalová z Boršic), na ženském oddělení – MUDr. Kar-
la Hrabcová z Uh. Hradiště, sestra – Emílie Kroupová z Boršic.

Pohyb obyvatel – Stav obyvatel k 31. 12. 1984 – 2 254, 
narozeno – 39 dětí, 23 chlapců, 16 děvčat, zemřelo – 33 oby-
vatel, 14 mužů, 16 žen, 3 děti, přistěhovalo se 58 obyvatel, 
odstěhovalo se 62 obyvatel. 

(čerpáno z kronik)

Historické zápisy o dění v obci
Ve zpravodaji č. 2/2014 je uvedeno ve zkrácené verzi nejdůležitější historické dění v naší obci do roku 1983. Pokračujeme: 
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Vítání dětí 10. ledna 1982. Blanka Vařejková, Eva Tomešková, Jar. Tomešková, David 
Zimák, Jana Otrusinová, Martin Pochylý. Přivítání prvního občánka roku 1982. 

27. 3. 1982 Lukáš Porta.

Vítání dětí 27. března 1982. Jana Holáňová, Alena Majkútová, Vác-
lav Fryšták, Jaroslav Tomešek, Ludmila Tomášů, Ivana Mikulová.

Vítání dětí 12. června 1982. Kateřina Pavlíková, Petr Moulík, Iveta 
Kučíková, Marie Horká, Lucie Brestovanská

Vítání dětí 27. listopadu 1982. Kamil Havlíček, Libor Slavík, Broni-
slava Křemečková, Lenka Filipová, Blanka Mikulová.

Setkání padesátníků 18. července 1981.

Malujeme na chodníku téma „Kreslíme si pro 
radost“.
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Setkání padesátníků 18. července 1981.

Setkání padesátníků 2. října 1982.
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Předávání občanských průkazů 29. dubna 1981.

Předávání občanských průkazů 29. dubna 1981. Zlatá svatba manželů Františka a Růženy Taťákových 
20. listopadu 1982.

Zlatá svatba manželů Cyrila a Františky Mařákových 3. října 1981.
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Hasiči v roce 2014
V letošním roce jednotka Sboru dobrovolných hasičů obce 

Boršice zasahovala do uzávěrky zpravodaje celkem šestkrát. 
Poprvé jsme byli 17. ledna povoláni krajským operačním a in-
formačním střediskem Hasičského záchranného sboru Zlín-
ského kraje k pátrací akci po nezvěstném seniorovi do obce 
Salaš. V náročném terénu chřibských kopců jsme společně 
s další více než stovkou policistů, hasičů a dobrovolníků bez-
výsledně pátrali až do třetí hodiny ranní. 18. ledna před os-
mou hodinou ráno jsme byli k pátrání na Salaš vysláni znova. 
Senior byl nalezen bez známek života už o hodinu později. 
K požáru pneumatiky jsme byli povoláni nad Boršice směrem 
k silnici I/50 společně s kolegy z Nedakonic 24. června odpo-
ledne. Drobný požár pneumatiky a plastových krabic z korby 
valníku jsme likvidovali jedním proudem vody. O tři týdny poz-
ději jsme vyjeli na žádost operačního střediska s tatrou i feli-
cií k požáru přístavby rodinného domu do Medlovic. V době 
našeho příjezdu na místě již zasahovala dobrovolná jednotka 
z Osvětiman, dále se na místo dostavily jednotky z Buchlo-
vic a profesionální jednotka z Uherského Hradiště. Požár byl 
rychle likvidován, na místo se ale musela kvůli intoxikaci ma-
jitelů zplodinami hoření dostavit také zdravotnická záchranná 
služba. Na začátku října jsme pak krátce po poledni zasaho-
vali u požáru hospodářského stavení v naší obci. Požár jsme 
jedním proudem vody v dýchací technice zlikvidovali před 
příjezdem jednotek z Nedakonic, Buchlovic a profesionálních 
hasičů z Uherského Hradiště. Posledním letošním výjezdem 
bylo čerpání vody ze sklepa rodinného domu v Boršicích ve 
druhém říjnovém týdnu.

Letošní rok se nesl ve znamení 120. výročí založení hasičů 
v obci Boršice. Protože hasičských oslav spojených s ukázka-
mi vyprošťování z havarovaných vozidel a hašení je každoroč-
ně v našem okolí vícero a svým neustále stejným programem 
ztrácí atraktivitu, rozhodli jsme se připomenout jubileum jiným 
způsobem. Po dohodě s pořadateli leteckého dne jsme uspo-
řádali výstavu hasičské techniky. Celkem 32 exponátů zpestři-
lo doprovodný program vydařeného leteckého dne a umožni-
lo nám prezentovat se daleko většímu počtu návštěvníků než 
při monotematické hasičské oslavě. Dovolte nám ještě jednou 
poděkovat všem, kteří nám s pořádáním takto organizačně 
náročné akce pomohli nebo nám jakýmkoliv způsobem při-
spěli, zejména pak obci Boršice a Leteckému klubu Boršice. 

Největší poděkování si však zaslouží všichni ti hasiči, kteří ve 
svém volném čase přijeli se svou technikou.

Každoročně členové jednotky strávili desítky hodin při 
údržbě budovy hasičské zbrojnice, naší techniky a odborné 
přípravě. Mimo jiné jsme opět absolvovali výcvik v plynovém 
polygonu ve Valašských Kloboukách. Náš reprezentant On-
dřej Jílek vybojoval pěkné 8. místo na soutěži TFA v Popův-
kách. Soutěže TFA imitují zásahovou činnost, kdy hasič v zá-
sahovém obleku a s dýchacím přístrojem plní různé fyzicky 
velmi náročné úkoly (např. přenášení 80kilogramové figuríny, 
přeskok 2 metry vysoké bariéry, výběh do schodiště a další).

Díky našemu zřizovateli, obci Boršice, jsme získali nové 
obutí na zadní nápravy tatry, byly provedeny nákladné pravi-
delné revize dýchací techniky a byly zakoupeny 2 přenosné 
radiostanice. Rovněž byly úspěšně dořešeny majetkoprávní 
náležitosti týkající se budovy hasičské zbrojnice, resp. pozem-
ků, na kterých leží, čímž se do budoucna otevírá možnost zís-
kání dotace pro tolik nutnou generální opravu. 

Z ostatních činností jsme zajišťovali stavění máje. Při každo-
ročních burčákových slavnostech jsme usměrňovali dopravu. 
30. září jsme se zúčastnili posledního rozloučení s  dlouhole-
tým velitelem boršických hasičů panem Vojtěchem Lupačem. 

Závěrem nám dovolte popřát Vám do nového roku 2015 
hodně štěstí, zdraví a lásky.
 Vaši HASIČI 

Vyhledávání osoby na Salaši.
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VOLNOČASOVÉ SPORTOVNÍ CENTRUM

Brambory jsou vykopány, víno posbírané a … také díky 
horšícímu se počasí se nám Volnočasové centrum opět za-
plnilo. :-) 

Fotbalová sezóna skončila, a tak se většina týmů z Boršic 
a okolí přesunula sportovat do haly. Již v minulém roce začal 
být velmi oblíbený badminton a v tomto roce se to jen potvr-
dilo, když se právě badminton stal druhým nejčastěji hraným 
sportem.  

Důkazem toho také je, že se zde poslední říjnový víkend 
konal badmintonový kemp oddílu BC Lokomotiva Kunovice, 
vedený zkušeným brněnským trenérem a hráčem 1. ligy To-
mášem Vovsem.

Právě díky velkému zájmu o tento sport plánujeme v po-
lovině měsíce února uspořádat další ročník badmintonového 
turnaje. Případní zájemci tedy ať pozorně sledují naši interne-
tovou adresu: http://hala.borsice.cz/ 

Tímto si Vás také dovolujeme s předstihem informovat, že
v sobotu 31. 1. 2015 od 15.30 hod. se v naší hale bude opět 
konat Kouzelný karneval s Jirkou Hadašem. Jak Jirka slíbil, 
přijede nám předvést svou novou, tentokrát indiánskou show. 
Již teď se můžete těšit na tanečky, kouzla, soutěže, cukrovou 
vatu a spoustu zábavy.

Zdeňka Skupinová

KYNOLOGICKÝ KLUB

Co jsme letos v našem kynologickém klubu prožili.

Na Velikonoční neděli podnikli naši pejskové v doprovodu 
svých majitelů a přátel výšlap na hrad Buchlov.  Sešli jsme se 
u Sovína a odtud vzhůru na hrad Buchlov. Jak jsme se blížili 
k hradu, tak nás překvapila krásně upravená cesta. Po cestě 
byly k vidění krásné dřevěné sochy, nejvíc nás asi zaujala so-
cha lišky ukrytá v kořenech stromu. U Špalka jsme posvačili 
a tam se i rozešli a každý se vrátil domů po vlastní ose.

Na Den dětí jsme byli opět předvádět umění pejsků v láz-
ních Leopoldov. Letos nám kupodivu nepršelo, a tak jsme 
v klidu a bez ulovené kachny předvedli vše, co psi umí.

Koncem června jsme byli pozváni do Stříbrnic jako kulturní 
vložka na fotbalový turnaj. I tam naši psi zazářili a dokonce se 
mezi diváky našla statečná žena, která se položila na trávník 
jako skoková překážka. 

Za náš kynologický klub vám přejeme krásné prožití 
svátků vánočních a hodně štěstí a zdraví do nového roku 
2015.

PF 2015

Den dětí na Smraďavce 2014 
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Fotbal v Boršicích

Velkou přízeň tradicím našeho regionu, hodům, projevili i rozhodčí utkání, když povolili slavnostní nástup mužstva SK Boršice v kroji!!! 

málo dětí a jejich rodičů, kteří mají zájem o pohyb na čerstvém 
vzduchu, tak byl výbor SK Boršice přinucen přihlásit žáky do 
okresní soutěže. Těsně před uzávěrkou přihlášek přišla na-
bídka sousedního městyse s doplněním hráčů a udržením 
krajské soutěže. Po vzájemné domluvě se tedy opět přihlásil 
„kraj“. „Spolupracující“ klub nám však své děti přestal posí-
lat (vytěžoval je ve svém dorostu) a výsledkem bylo, že jsme 
hrávali s počtem hráčů na hranici pravidel fotbalu, a tak jsme 
nyní na posledním místě. Výbor však vzniklou situaci nevzdá-
vá a hodlá přes zimní sezónu stabilizovat kádr s pomocí věro-
hodnějších klubů.

Úplně jiná situace je u mladších žáků, kdy se začátkem se-
zóny podařilo navázat spolupráci s rodiči končících hráčů ze 
starších přípravek a výsledkem je boj o první příčku v tabulce.

Vážení spoluobčané, přátelé kopané,

před více než měsícem skončily boršickým družstvům 
podzimní mistrovské zápasy fotbalové sezóny 2014/2015, 
a tak Vám na následujících řádcích přinášíme krátké ohlédnutí 
za její první polovinou. 

Po úspěšné minulé sezóně nemohli mít muži v Krajském 
přeboru Zlínského kraje jiný cíl než opět atakovat nejvyšší 
příčky tabulky. Před začátkem soutěže byla situace v týmu po-
měrně komplikovaná, a to zejména vinou zranění a odchodu 
jednoho z klíčových hráčů. Tento odchod strhl lavinu dalších 
požadavků ze strany hráčů, takže ještě týden před začátkem 
sezóny nebyla jistá soupiska mužstva. Všichni fanoušci jistě 
ocenili, že realizační tým SK Boršice vyvinul velké úsilí a již od 
druhého kola se v Boršicích hraje opět kvalitní fotbal.

V deseti z celkových čtrnácti zápasů si naši hráči připsa-
li více bodů a kromě prvního utkání nebyli na domácí půdě 
poraženi. Tato bilance se samozřejmě odrazila i na postavení 
v tabulce, kde najdeme náš tým na třetím místě se ziskem 
28 bodů a skóre 25:20. Na prvním místě je Holešov a druhé 
místo připadá na Vsetín.

Po celou podzimní část předvádí mužstvo zejména v domá-
cím prostředí útočný a atraktivní fotbal doplněný spoustou šan-
cí a parádních branek. Oproti minulým sezónám se významně 
prosazuje i na soupeřových hřištích. Věříme, že na jaře budou 
muži pokračovat ve stejném trendu a porážet jednoho soupeře 
za druhým. Mužstvo mužů jsme opět přihlásili do velmi kvalit-
ní zimní přípravy v Šardicích, která začíná třetí týden v lednu 
a končí až před samým začátkem jarní části sezóny.

Ostatní družstva našeho klubu na tom již tak dobře nejsou. 
Dorostenci hrající krajskou soutěž se pohybují v druhé polovi-
ně tabulky. Po vynikající letní přípravě a perfektním vstupu do 
sezóny se u poloviny hráčů projevil zájem o jiné „dobrodruž-
ství“ a kamarády z fotbalového klubu nechávali… Výboru SK 
bylo jasné, že musí dorostu nějak zatraktivnit tréninky, a tak 
předseda přesvědčil pro práci s mládeží dalšího trenéra, což 
se projevilo v dalších utkáních opětovně se zlepšující úrovní. 

Žáci hrající krajskou soutěž jsou rozděleni na dvě muž-
stva - starší žáci a mladší žáci. Jelikož je v Boršicích žalostně 

Nakonec se zastavíme u nejmladších talentů vyrůstajících 
v boršickém klubu. Je důležité si uvědomit, že u této věko-
vé kategorie není umístění v tabulce na prvním místě. Muž-
stvo mladší i starší přípravky se pohybuje uprostřed tabulky 
a zejména hochům z mladší přípravky se velmi daří. Zároveň 
bychom chtěli velmi poděkovat rodičům, kteří se zúčastňují 
zápasů, ale též tréninků a přispívají tím ke zdokonalování fot-
balových dovedností svých dětí.

Výbor SK Boršice přispěl ovšem nejen k vyžití sportovní-
mu, ale i ke kulturnímu, když navázal na úspěšné sportovní 
bály minulých let a letos ve spolupráci se spřáteleným klu-
bem SK Stříbrnice uspořádal další sportovní společenský bál 
s legendární hudební skupinou Stříbrňanka. V průběhu večera 
byli vyhlášeni nejlepší hráči jednotlivých mužstev a dále nej-
lepší trenér a osobnost roku.

V neposlední řadě bychom chtěli poděkovat všem spon-
zorům a obchodním partnerům za jejich přínos k rozvoji klu-
bu a tím i k šíření dobrého jména obce Boršice. Hráčům za 
dobrou reprezentaci oddílu, OÚ Boršice za spolupráci, vedení 
a realizačním týmům za obětavou organizaci a také věrným 
fanouškům za přízeň, kterou věnují boršickému fotbalu.

Přejeme všem krásné a klidné vánoční svátky a šťastný 
nový rok 2015.

 Výbor SK Boršice
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ZÁKLADNÍ REGISTRY JEDOU NAPLNO! 

Návod pro občana: Co mám dělat, když si měním adresu 

trvalého pobytu? 

Už od poloviny roku 2012 se můžete spolehnout na tzv. zá-
kladní registry, které zajišťují, že už nemusíte obíhat všechny úřa-
dy a hlásit změnu na každém úřadě zvlášť. Většina úřadů si data, 
která potřebuje, předává díky registrům mezi sebou automaticky. 

Následujícím textem nás provede Jan Novák. 

První krok – místně příslušný obecní úřad 

Jan Novák se přestěhoval. Jeho první zastávkou je obecní 
úřad v místě nového trvalého pobytu. Vyplní tam a podepíše 
přihlašovací lístek k trvalému pobytu. Předloží platný občan-
ský průkaz a doklad, který ho opravňuje užívat byt nebo dům 
(např. výpis z katastru nemovitostí, kupní smlouvu, nájemní 
smlouvu), anebo úředně ověřené písemné potvrzení oprávně-
né osoby (např. majitele nemovitosti) o souhlasu s ohlášením 
změny místa trvalého pobytu a opět doklad, který to dokazuje 
(např. výpis z katastru nemovitostí). Úředně ověřené potvrze-
ní se nevyžaduje v případě, že oprávněná osoba potvrdí svůj 
souhlas na přihlašovacím tiskopisu přímo na úřadu a předloží 
i doklad o oprávněnosti užívání bytu či domu. 

Katastrální úřad

Na katastrální úřad nemusí Jan Novák nic oznamovat. Data 
si tento úřad aktualizuje automaticky. Správnost nové adresy 
je možné ověřit na veřejném portále Českého úřadu zeměmě-
řického a katastrálního v sekci „Nahlížení do katastru nemovi-
tostí“, http://nahlizenidokn.cuzk.cz/. 

Zdravotní pojišťovna

I když jsou k základním registrům připojeny všechny tu-
zemské zdravotní pojišťovny, stále platí pro Jana Nováka 
oznamovací povinnost dle zákona o veřejném zdravotním po-
jištění. Musí tedy do 30 dnů od přestěhování tuto změnu své 
pojišťovně oznámit bez ohledu na to, zda pojišťovna provede 
změnu sama. 

Finanční úřad 

Všechny finanční úřady jsou k základním registrům napo-
jeny. Dejte ale pozor na to, že finanční úřady rozlišují, zda v 
daňovém řízení je daňový subjekt (v našem případě Jan No-
vák) registrován či nikoliv. Pokud Jan Novák není registrován, 
postupuje finanční úřad podle daňového řádu. Tedy původně 
místně příslušný finanční úřad zašle Janu Novákovi oznámení 
o změně místní příslušnosti (uvede, u kterého územního pra-
coviště příslušného finančního úřadu bude uložen jeho daňo-
vý spis). Pokud se však jedná o registrovaný daňový subjekt, 
vydá finanční úřad rozhodnutí o stanovení data konce místní 
příslušnosti a teprve tímto datem, tedy dnem výslovně uvede-
ným v tomto rozhodnutí, přechází místní příslušnost na finanč-
ní úřad podle nové adresy trvalého pobytu. 

Řidičský průkaz a registr vozidel 

Pokud Jan Novák mění adresu trvalého pobytu v rámci 
jedné obce, nemá povinnost tuto změnu oznamovat. Jestli se 
však Jan Novák stěhuje z jedné obce do druhé (v praxi častěj-
ší případ), musí tuto změnu nahlásit do pěti pracovních dnů na 
příslušném obecním úřadu obce s rozšířenou působností tam, 
kam se přestěhoval. Za změnu údajů v řidičském průkaze za-
platí správní poplatek ve výši padesáti korun. 

Co s sebou? 
Starý řidičský průkaz
Občanský průkaz 
Pasovou fotografii

Registr vozidel: 

Jestli Jan Novák vlastní automobil, bude ho čekat také ces-
ta na registr vozidel a v případě stěhování do jiného kraje i 
výměna registračních značek. Změnu je potřeba nahlásit nej-
později do 10 pracovních dnů od doby změny adresy trvalého 
pobytu. Na správní poplatek si opět přichystá padesát korun. 
Následně bude vydáno nové osvědčení o registraci vozidla. 

Co s sebou? 
Velký i malý technický průkaz 
Potvrzení o pojištění (zelenou kartu) 
Potvrzení o technické kontrole 
Obě registrační značky z vozidla 
(v případě stěhování do jiného kraje) 

Při stěhování na území jiného kraje obdrží i nové regist-
rační značky s danou krajskou příslušností. Správní poplatky 
činí 100 Kč (50 Kč za změnu pobytu a 50 Kč za změnu regis-
trační značky). Samotné vydání registračních značek je pak 
zdarma. 

Úřad práce 

V oblasti státní sociální podpory (rodičovský příspěvek; 
přídavek na dítě; příspěvek na bydlení; porodné; pohřebné; 
dávky pěstounské péče; dávky pro osoby se zdravotním po-
stižením atd.) získávají úřady práce údaje automaticky – vše 
si zkontrolují a evidují samy. Jestliže jde ale o další agendy 
(pomoc v hmotné nouzi; podporu v nezaměstnanosti apod.), 
tam má z technických důvodů Jan Novák povinnost nahlásit 
změnu příslušnému kontaktnímu pracovišti úřadu práce. 

Živnostenský úřad 

Živnostenskému úřadu nemusí Jan Novák, pokud pod-
niká, žádnou změnu hlásit. Správnost nové adresy si může 
Jan Novák ověřit na veřejném portálu Ministerstva průmyslu a 
obchodu České republiky – http://www.rzp.cz/cgi-bin/aps_ca-
cheWEB.sh?VSS_SERV=ZVWSBJFND. 

Česká správa sociálního zabezpečení 

V případě, že Jan Novák pobírá důchod, musí změnu na-
hlásit sám. Způsob hlášení změny u příjemců důchodu závisí 
na způsobu výplaty důchodu, tj. zda v hotovosti na pobočce 
pošty, nebo na účet u peněžního ústavu.

1. Jan Novák pobírá důchod na poště 

Pokud Janu Novákovi ČSSZ vyplácí důchod prostřednic-
tvím pošty, změnu nahlásí na kterékoli poště, která převede 
výplatu důchodu na poštu v novém místě trvalého pobytu a 
následně změnu adresy ohlásí ČSSZ. 

2. Jan Novák pobírá důchod na účet u banky 

Změnu musí Jan Novák nahlásit sám – třeba formou vlast-
noručně podepsaného dopisu, v němž uvede svoje rodné čís-
lo a novou adresu trvalého pobytu. Ten musí poslat na adresu 
ČSSZ, Křížová 25, Praha 5, 225 08. Je možné však také použít 
formulář, který je k dispozici na webových stránkách ČSSZ a 
také na okresních správách sociálního zabezpečení. 

Oznámení o změně je možné poslat též v elektronické po-
době podepsané uznávaným elektronickým podpisem na ad-
resu e-podatelny: posta@cssz.cz nebo datovou zprávou přes 
informační systém datových schránek do datové schránky 
ČSSZ: ID 49kaiq3. 

Jestli Jan Novák pobírá důchod a bydlí v cizině, musí ozná-
mit změnu adresy buďto písemně formou vlastnoručně pode-
psaného dopisu, který zašle na výše uvedenou adresu ČSSZ 
(s tím, že do adresy připíše Oddělení výplat důchodů v oblasti 
mezinárodních důchodových agend), nebo na výše uvedený 
e-mail či datovou schránku. 
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Informace pro život VI.
Odborná rada prevence OSH okr. Uherské Hradiště

informace pro zopakování

Evakuační zavazadlo
Evakuační zavazadlo se připravuje pro případ 

opuštění bytu v důsledku vzniku mimořádné události 
nebo nařízené evakuace.

Pokud půjde o evakuaci krátkodobou, vezměte 
s sebou pouze doklady, peníze a léky.

Zavazadlo obsahuje:

 • Osobní doklady

 • Peníze, platební karty, pojistné smlouvy a cen-
nosti

 • Léky, zdravotní pomůcky a brýle ke čtení

 • Zákl. trv. potraviny, nejlépe v konzervách, chléb 
a pitnou vodu na 2 - 3 dny

 • Toaletní a hygienické potřeby

 • Psací potřeby

 • Kapesní svítilnu + náhradní baterie, svíčky

 • Jídelní nádobí (misku a příbor), otvírák na kon-
zervy

 • Přenosné rádio + rezervní baterie

 • Náhradní prádlo, oděv, obuv, pláštěnku

 • Spací pytel nebo přikrývku, karimatku nebo na-
fukovací lehátko

 • Kapesní nůž, zápalky, šití a další drobnosti

 • Drobné hračky pro děti

Jako evakuační zavazadlo poslouží např. batoh, 
cestovní taška nebo kufr. Zavazadlo označte svým 
jménem a adresou.

OSH Uherské Hradiště, tel. 572 55 24 34, 

www.osh-uh.net

Kmitočtový plán TKR Boršice

Aktualizováno: listopad 2014

TV
program

Výstupní 
kanál

Frekvence
MHz Norma Poznámka

zpětný kanál 5-65 MHz - - OÚ - HS

Infokanál 14,25

Kamery 23,25 KD - HS

Mini nabídka

FM 87-108 
MHz

JOJ Plus S 5 133,25 B/G

TV Noe S 7 147,25 B/G

Infokanál S 9 161,25 B/G

ČT 1 R 6 175,25 D/K

ČT 2 E 8 196,25 B/G

TV Nova R 10 207,25 D/K

Prima Family R 12 223,25 D/K

ČT 4 sport S 12 238,25 B/G

ČT 24 S 14 252,25 B/G

Základní nabídka

TV JOJ S 16 266,25 B/G

CS Film S 18 280,27 B/G

Óčko S 20 294,25 B/G

STV 1 S 22 311,25 B/G

TV Markíza S 24 327,25 B/G

Film + S 26 343,25 B/G

Spektrum S 28 359,25 B/G

Nova Cinema S 30 375,25 B/G

Prima Cool S 32 391,25 B/G

Prima Love S 34 407,25 B/G

Nova Sport S 36 423,25 B/G

Disney Chanel K 23 487,25 B/G

Eurosport K 25 503,25 B/G

TV Barrandov K 27 519,25 B/G

Discovery Chanel K 31 551,25 B/G

STV 2 K 33 567,25 B/G

ČT:D/ČTart K 35 583,25 B/G

Digitální kanály

Multiplex 1 K 26 514,00 DVB-T ČT1, ČT2, ČT24, 
ČT4 sport

Multiplex 2 K 36 594,00 DVB-T Nova, N. Cinema, 
Prima, Prima Cool, 
TV Barrandov

Multiplex 3 K 34 578,00 DVB-T Prima Love, Prima 
Zoom, Óčko, Óčko 
Gold, TV Šlágr, ČT:D

Multiplex 4 K 32 562,00 DVB-T Nova Cinema, Fanda, 
Telka, Smíchov, Re-
lax, Rebel

Další instituce, kam Jan Novák musí zatím změnu 

trvalého pobytu hlásit 

Jan Novák musí změnu i nadále ohlašovat především 
nestátním (komerčním) subjektům. 

Jde především o: banky (či jiné finanční společnos-
ti, kde má Jan Novák např. úvěr), dodavatele elektrické 
energie, plynárny, komerční pojišťovny, u kterých má 
pojistku, ošetřujícího lékaře, zubaře, zaměstnavatele či 
školu, poštu (v případě SIPO, placení televizních a roz-
hlasových poplatků), telefonního operátora atd. 

Připravujeme možnost, že i komerční subjekty budou 
napojeny na základní registry a občanům se tak v přípa-
dě změny adresy trvalého pobytu zase o něco zjednodu-
ší komunikace nejenom s orgány státní správy, ale rovněž 
i s komerčními subjekty. 

Zpracoval: Správa základních registrů 
a Ministerstvo vnitra ČR 

Praha – srpen 2014 
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Společenská kronika
Akce Sboru pro občanské záležitosti obce Boršice.

  Každý měsíc gratulace v MR jubilantům starším 70 let   

  Setkání ročníku 1964 – 6. 9.  

  Setkání ročníku 1954 – 13. 9.  

  Vítání občánků – 6. 9.  

  Vítání občánků – 25. 10.  

  Sňatek – 20. 9.  Jana  K o ř í n k o v á   a   Dalibor  Z v o n e k  
                                          (Boršice)                        (Valašské Klobouky)

  60 let společného života – 13. 11.  Marie  a  František  V y d r o v i     

  50 let společného života – 24. 10.  Jiřina  a  Josef  D a n í č k o v i 

  Beseda se seniory   

Životní jubilea
Cyrilka H e l i o v á 85 let
Josef F r a n t a  95 let 
Marie K r u š i n o v á  80 let

Antonie K o l a j o v á 85 let
Josef D v o ř a n  80 let 

Narození 
Nikolet  Ž i d k o v á  Š e v č e n k o
Barbora  P e t ř í k o v á
Eliška  Š i m í k o v á
Zoe  V á v r o v á
Antonín  V a ř e j k a 
Kateryna  K u c y n
Vincent  M i k u l a 
Magdaléna  B a l í č k o v á 
Jakub  K n a p

Úmrtí
František R ý z n a r zemřel  08. 09. 2014  58 let 

Vojtěch L u p a č  zemřel  27. 09. 2014   73 let

Ludmila K r o p á č o v á  zemřela  17. 10. 2014  87 let
(rozená Burešová) 

Marie B u ch t í k o v á  zemřela 30. 10. 2014  74 let 
(rozená Maříková) 

Slavomír B r u n c l í k  zemřel 08. 11. 2014  91 let

Úmrtí našich bývalých spoluobčanů a rodáků
Josef M a ř á k  zemřel  08. 09. 2014  76 let

Josef M a ň á s e k zemřel 14. 09. 2014 92 let
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Číslo 3/2014 vyšlo 12. 12. 2014.
 Sazba a tisk Joker s.r.o., Masarykovo nám. 35, Uherské Hradiště, tel.: 572 551 155.

Novomanželé Zvonkovi.

Vítání občánků.

Vítání občánků. Vítání občánků.

Manželé Daníčkovi s rodinou. Manželé Vydrovi s rodinou.



Setkání ročníku 1954 a spolužáků.

Setkání ročníku 1964 a spolužáků.

Beseda se seniory.


